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PROTOKÓŁ Nr LI/13 
z obrad LI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 19 grudnia 2013 r. 
 
godzina rozpoczęcia - 14:00; 
godzina zakończenia – 18:30 

 
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył obrady LI Sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach.  
 Stwierdził, że na stan 15 Radnych obecnych jest 13, nieobecni: Radna Zofia 
Gumowska, Radna Joanna Kołatkiewicz – Olszówka (przybyła o godz. 14:22), co 
stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Przywitał wszystkich Radnych, Pana 
Burmistrza, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, kierowników i dyrektorów jednostek 
i wydziałów, Sołtysów, Radnych powiatowych, media. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
  
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk - Zwrócił się z prośbą 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi Pana Wojciecha Szadkowskiego (Druk Nr 633/13). 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 
porządku obrad: 

1) autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Pyrzyce na 2014 rok (Druk Nr 619A/13), 

2) autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
gminy na 2013 rok (Druk Nr 627B/13). 
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Zwrócił się z prośbą o wyprowadzenie z porządku obrad: 
1) punktu 10, tj. projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu oraz 

regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
629/13),  

2) punktu 11 tj. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do 
zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania inwestycyjnego pn. 
„Oznakowanie granic Miasta i Gminy Pyrzyce wraz z promocją obszarów 
wiejskich objętych LSR” (Druk Nr 628/13). 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Mam jeszcze projekt uchwały 
w sprawie wydatków budżetowych gminy, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2013 r. (Druk Nr 631/13). 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Proszę również o wprowadzenie tego 
projektu uchwały do porządku obrad.  
 
Nie wniesiono więcej propozycji zmian do porządku.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że autopoprawki nie 
będą głosowane, bo chyba nie ma takiej potrzeby. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Czy można poznać powody, dlaczego Pan wyprowadza 
Druk Nr 628/13? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Proszę o wyprowadzenie z porządku obrad 
dzisiejszej sesji tego projektu uchwały, ponieważ ten projekt dotyczy inwestycji. 
Napisaliśmy projekt na pozyskanie środków zewnętrznych z Lokalnej Grupy 
Działania Ziemia Pyrzycka, ale rozmawialiśmy wczoraj z Urzędem Marszałkowskim 
i Urząd Marszałkowski wyraził nam zgodę na podpisanie umowy do dnia 15 
stycznia, dlatego w budżecie roku 2014 nie pokazujemy jeszcze środków na 
realizację tego zadania. W momencie, kiedy takie środki się pojawią to poprosimy 
Państwa o ponowne wprowadzenie pod obrady sesji tego punktu, bo jest to projekt, 
który uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie 
wyprowadzenie z porządku obrad punktu 10, tj. projektu uchwały w sprawie 
określenia zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy 
Pyrzyce (Druk Nr 629/13). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie 
wyprowadzenie z porządku obrad punktu 11 tj. Projekt uchwały w sprawie 
upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania 



 3 

inwestycyjnego pn. „Oznakowanie granic Miasta i Gminy Pyrzyce wraz z promocją 
obszarów wiejskich objętych LSR” (Druk Nr 628/13). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Wojciecha Szadkowskiego (Druk Nr 633/13). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 9; przeciw – 0; wstrzymało się - 4;  
Projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad, jako punkt 10. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wydatków budżetowych gminy, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013 r. (Druk Nr 631/13).  
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad, jako punkt 11. 
 
Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołów z obrad XLVIII, XLIX, L Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że każdy z Państwa 
miał możliwość zapoznania się z treścią protokołów. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej. 
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Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad L sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad L sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 
632/13).  
 
Informacja Nr 29/2013 z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 22 listopada 
2013r. do dnia 09 grudnia 2013 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Radna Bożena Tołoczko – Chciałabym zapytać o miasteczko ruchu drogowego 
wiem, że oficjalne otwarcie już było, ale chciałabym dopytać, czy jest już regulamin 
korzystania z tego obiektu, jeżeli tak to, gdzie można się z nim zapoznać, a jeżeli nie 
to, kiedy będzie można taki regulamin otrzymać, kiedy on będzie? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Miasteczko ruchu drogowego zostało 
niedawno oficjalnie otwarte, ma ono już pozwolenie na użytkowanie, jednak jeszcze 
pewne procedury formalne zmierzające do tego, żeby oficjalnie przekazać to 
miasteczko pod administrowanie Pani Dyrektor Gimnazjum Publicznego 
w Pyrzycach powodują to, iż jest ono jeszcze nieczynne i wszystkie rzeczy tego typu, 
jak regulamin, jak godziny otwarcia, zasady korzystania z tego miasteczka zostaną 
zawarte w regulaminie i w momencie, kiedy ono zostanie otwarte oficjalnie i będzie 
dostępne dla naszych mieszkańców, to również ukaże się tam regulamin. W tej 
chwili miasteczko jest jeszcze nieczynne, chcemy żeby to się stało zaraz na początku 
nowego roku. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zastanawiałem się czy w tej kwestii 
zabrać głos, ale myślę, że wypada, chociaż kilka słów. Panie Burmistrzu, chyba to już 
jest regułą przyjętą w obecnej kadencji, że niekoniecznie organ pt. Rada Miejska w 
sytuacji, kiedy jest coś pozytywnego przyjmowane, bo to jest też coś pozytywnego, 
na co też w pewnym momencie Rada Miejska wyrażała zgodę. Pamiętamy, że były to 
pieniądze zewnętrzne, nie było tutaj udziału własnego, jakoś tak się dzieje, że nie 
uznał Pan, żeby ktoś z Radnych (przepraszam są stali bywalcy) natomiast, żeby 
zaprosić Radnych, bo było się, z czego cieszyć. Nie musi Pan odpowiadać, ja 
chciałem przedstawić swoje zdanie, że przykro nam jest, że o organie pt. Rada 
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Miejska zapomina się też w tych momentach, kiedy byłoby fajne, żebyśmy mogli to 
uczynić wspólnie i razem radować się z tego, co udaje się w tej Gminie zrobić. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Pozwoli Pan jednak, że przedstawię swoje 
stanowisko na tak przedstawiony problem. Otóż Szanowni Państwo Radni, bo to do 
Was skieruję te słowa. Ja uważam i kiedyś tak sobie mówiliśmy, że nie trzeba 
oficjalnie na papierze Państwa zapraszać, bo Państwo jesteście reprezentantami 
pewnej grupy społecznej w okręgach, w których zostaliście wybrani, na których 
mieszkańcy głosowali na Państwa, więc to było spotkanie plenerowe, to było 
spotkanie otwarte, to nie było spotkanie tylko i wyłącznie na zaproszenia, ale każdy, 
kto tylko chciał, a było dosyć sporo osób mimo niedobrej i wietrznej pogody. 
Dlatego, ja informowałem oficjalnie, kiedy będzie otwarte miasteczko ruchu 
drogowego, nie pamiętam już dokładnie w tej chwili, czy to było na jednej z sesji, 
informowałem o terminie, o godzinie spotkania i dlatego myślałem, że jest to moje 
zaproszenie do Państwa, tak to odebrałem. 
 
Nie wniesiono więcej pytań do przedłożonej informacji. 

 
 Do punktu 5 porządku 
 Zapytania, interpelacje radnych na piśmie. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Mam 2 pytania do Pana Burmistrza: 

1) Bardzo proszę, żeby zreferował Pan i udzielił informacji na temat tego, jak 
wygląda procedura administracyjna w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach 
w zakresie uzyskania warunków zabudowy na hodowlę norki amerykańskiej, 
o którą ubiega się firma Drzenin Rol, pamiętamy, że głosowaliśmy niedawno 
zmianę studium. Chciałbym, żeby Pan cyklicznie, co jakiś czas informował 
Radnych i mieszkańców o tym, na jakim etapie to jest, co się dalej z tym dzieje, 
jakie są Pana i Pana pracowników plany w tym zakresie oraz przy tym 
pytaniu również rozwijające pytanie, czy na terenie Gminy Pyrzyce jakaś inna 
firma, na innym terenie ubiega się o uzyskanie warunków zabudowy na 
lokalizację fermy norki amerykańskiej? W odpowiedzi proszę uwzględnić 
również firmy, osoby fizyczne, czy są takie, które nie muszą mieć pozwolenia 
na budowę i również lokalizować będą na naszym terenie takie hodowle? 

Weszła Radna Joanna Kołatkiewicz - Olszówka – godz. 14:22; 
Stan Radnych na sali – 14; 

 
2) Pytanie bardzo podobnej natury. Bardzo proszę, żeby Pan poinformował 

Radnych i mieszkańców Gminy Pyrzyce, na jakim obecnie etapie wyglądają 
czynności planistyczne, administracyjne, decyzyjne Urzędu Miejskiego 
w Pyrzycach, w zakresie lokalizacji ferm siłowników elektrowni wiatrowych, 
różnie to nazywać, chodzi mi o to, czy tam, gdzie mamy obowiązujące 
studium, które było uchwalone na sesji w grudniu 2011 r., czy są jakieś 
przeszkody, czy udaje się już podgonić temat do przodu, chodzi mi głównie 
o część południową Gminy Pyrzyce? Czy tam wreszcie jakieś firmy idą 
w pozytywnym kierunku i również proszę w tej odpowiedzi zawrzeć 
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informacje dotyczące firm, które ubiegają się o warunki zabudowy, 
przykładowo firma Alfa Wind, gdyż ta firma złożyła wniosek o wydanie 
warunków trochę odbiegający z numerami działek, niż numery działek 
zawarte w decyzji środowiskowej. 

Podsumowując moje dwa pytania Panie Burmistrzu, chodzi mi o taką rzetelną, 
kompleksową informację dla mieszkańców i dla Radnych, jeżeli dla Pana jest to 
duży materiał do przygotowania, nie musi to być na dzisiejszej sesji, nawet nie na 
sesji, może za pośrednictwem gazet, portali internetowych, jest mi to obojętne. 
Bardziej zależy mi na tym, żeby ta informacja dotarła do jak najszerszej grupy 
naszych mieszkańców. 

 
Nie zgłoszono więcej interpelacji i zapytań. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce 
na rok 2014 (Druk Nr 619/13) 
 
Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 619A/13) stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 619/13) stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 12 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 
Wiceprzewodnicząca RM – Joanna Dąbrowska – Odczytała Uchwałę Nr 
CXCIII.619.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 
z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Pyrzyce na 2014 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zapraszam do zabierania głosu myślę, 
że temat jest bardzo poważny, przyjmujemy budżet na rok 2014, oczywiście komisje 
procedowały, te opinie są różne, jedna komisja wypracowała tylko stanowisko, 
natomiast pozostałe nie wypracowały, więc zachęcam, żebyśmy podczas obrad 
mogli wypracować takie stanowisko, które będzie później brane pod uwagę przy 
głosowaniu nad uchwała budżetową na rok 2014. Oczywiście rozmawiamy też 
o autopoprawce. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – W sumie, w większości uwag, które do tego budżetu mam 
to można byłoby zrobić kopiuj, wklej moje wystąpienie zeszłoroczne, ale należy 
przyznać, że faktycznie finanse Gminy są trudne i to widać w tym budżecie. Ja 
jednak mam drobną uwagę i taki wniosek do kolegów i koleżanek Radnych, 
ponieważ jako zwolennik większości rozwiązań wolnorynkowych, o których wiele 
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razy mówiłem i powtarzałem, mam taką drobną uwagę, którą już mówiłem 
w poprzednim roku. Panie Burmistrzu, Szanowni Radni wnoszę o to, żeby 
w budżecie dokonać zmiany, a mianowicie:  
w wydatkach w Dziale 921, jeżeli chodzi o biblioteki zdjąć kwotę 35.000 zł. Powiem, 
dlaczego taki wniosek złożyłem. Mamy na rynku obecnie bardzo dużą konkurencje 
wolnych mediów. Media, jakie są: gazetowe internetowe, każdy działa w oparciu o 
zdrowe jednolite zasady konkurencji. Biblioteka Publiczna w swoim statucie nie ma 
zadania pn. prowadzenie gazety, jaką jest Gazeta Ziemi Pyrzyckiej. Gazeta Ziemi 
Pyrzyckiej nie jest rozdawana za darmo, jest sprzedawana, jest to normalne 
zachowanie w obrocie rynkowym, są przyjmowane usługi od reklamodawców i w 
obliczu tego trudnego budżetu, tych brakujących bez przerwy pieniędzy na 
wszystko w naszej Gminie, co nawet podnoszą koledzy Radni przy projekcie 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały o referendum, gdzie każda złotówka jest dla 
nich ważna tak samo jak i dla nas uważam, że nie stać nas na to, żeby kolejny rok 
finansować działalność gazety, która tak jak powiedziałem wcześniej musi podlegać 
zdrowym zasadom konkurencji. Dlatego jeszcze raz powtarzam proszę o zdjęcie tej 
kwoty w wysokości 35.000 zł, na chwilę obecną nie proponuję, gdzieżby ewentualnie 
tą kwotę przesunąć, ponieważ nie wiem jakie będzie Państwa zdanie. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Myślę, że na temat budżetu rozmawialiśmy dość 
wnikliwie na Komisji Budżetu, w której każdy mógł uczestniczyć i tam również 
wyraziłam swoje zdanie m.in. na temat dochodów, które są zapisane w tym 
budżecie, więc czuję się w obowiązku powiedzieć głośno, jakie mam odczucie 
w stosunku do tego budżetu i to powiedziałam na komisji, i powtórzę to w tej chwili, 
że dobry gospodarz przygotowuje plan budżetu odwrotnie. Ten budżet był 
przygotowany w ten sposób, że najpierw zaplanowano wydatki, a potem 
dopasowano do tego dochody. Znowu zwirtualizowane są dochody majątkowe, 
dochody straży miejskiej, tam znalazłoby się kilka pozycji, więc zaproponowany 
przez Pana Burmistrza budżet, właściwie na starcie zdaje się nierealny do 
wykonania, przynajmniej po stronie dochodów majątkowych. 
Zacznę od uzasadnienia, potem wprowadzę wniosek, bo już na ten temat się 
nagadałam w miesiącu grudniu. Biorąc pod uwagę niegospodarność środkami 
publicznymi, nieuzasadnione wydatki na dodatkowe zatrudnienia, myślę o doradcy, 
asystencie, nadwerężanie budżetu poprzez koszty procesowe, m.in. niewykonanie 
planowanych zadań, o które walczył Pan Burmistrz na ten rok, czyli koszty na 
utrzymanie, remont, przygotowanie sali, biura podawczego na parterze. Pani 
Sekretarz ówczesna przekazała nam taką piękną prezentację, jak to zalane są 
piwnice, pękające ściany, przygotowanie właśnie tej sali podawczej, to zostało 
niewykonane, więc proponuję zmianę do projektu uchwały budżetowej.  
Wnioskuję o zmniejszenie wydatków w: Dziale 750 Administracja publiczna, 
Rozdział 75023 Urzędy gmin o kwotę 500.000 zł, przeznaczenie tych środków będzie 
zadane, gdy wniosek uzyska akceptację Rady. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Wniosek przedstawiony przez Radnego Miłosza 
Łuszczyka uważam za niestosowny w tym miejscu. Proszę Państwa, to biblioteka, to 
jej zadanie jest takie, aby dotrzeć do czytelników, aby ludzie mogli czytać książki, 
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korzystać z różnych źródeł i w jakiś sposób się edukować, a my chcemy zabierać 
pieniądze nie mając jakiś konkretnych powodów. Jedynym powodem w tym 
przypadku to chyba jest powód polityczny. Wydawanie gazety pyrzyckiej to jest 
docieranie do społeczeństwa z pewnymi informacjami, nie wszyscy mają telewizję 
kablową i nie do wszystkich telewizja kablowa dociera, więc rolę tą z drugiej strony 
spełnia właśnie Gazeta Ziemi Pyrzyckiej. Ukazują się w niej artykuły, które na 
pewno są bardzo czytane przez społeczeństwo, artykuły Pana Rymara o historii 
i w tym przypadku myślę, że zabieranie pieniędzy jest niestosowne. Z drugiej strony 
gazeta w jakiś sposób na siebie zarabia, ukazują się reklamy, reklamy naszych firm, 
po części te koszty się zwracają. W związku z tym proszę Wysoką Radę 
o przemyślenie w tej sprawie i zajęcie innego stanowiska niż wniosek Pana Radnego 
Łuszczyka. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ja rozumiem, że jest apel, by ten 
wniosek nie został przegłosowany, bo tak to mogę odebrać. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Szanowny kolego, nie życzę sobie ocen moich wystąpień, 
że mój wniosek jest stosowny, czy nie stosowny, bo to jest niegrzeczne i nie 
wnioskuje o zmniejszenia zakresu działalności biblioteki tym samym. Pragnę 
przypomnieć koledze Radnemu oraz Szanownym Państwu, że w ubiegłych latach 
dotacja była na innym poziomie, później w trakcie roku budżetowego zwiększyliśmy 
dotację dla biblioteki właśnie po to, żeby dofinansować rzecz, jaką jest Gazeta Ziemi 
Pyrzyckiej. Jest to zadanie nie wymienione w statucie biblioteki, także albo zmieńmy 
statut i wtedy z pełną świadomością, odpowiedzialnością dokładajmy do takiej 
gazety, albo pozostawmy sprawę wolnemu rynkowi.  
Kolego Krzysztofie sam zauważyłeś, że gazeta sama na siebie zarabia, to niech tak 
będzie, to nie jest wniosek polityczny, ja mówiłem o tym rok temu i 2 lata temu. Jest 
kolega znanym, czytelnikiem protokołów obrad sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach, 
także odsyłam kolegę do tego, żeby zajrzeć jak tam w ówczesnym czasie 
wypowiadałem się w tym temacie. Także Szanowni Państwo proszę, żebyście nie 
rozumieli mojego wniosku, jako ograniczenie działalności biblioteki, bo uważam, że 
to jest bardzo ważne, ale chodzi mi o ograniczenie dotowania rzeczy, która tak 
naprawdę w strukturach tej biblioteki nie jest według mojej wiedzy, chyba że coś się 
zmieniło.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Bardzo proszę o pozytywne podejście 
do mojego wniosku i podjecie tego wniosku, który brzmi następująco: 
proponuję by z Działu 926, Rozdziału 92604 Instytucje kultury fizycznej zdjąć kwotę 
70.000 zł. 
Krótkie uzasadnienie, otóż rok 2013 był idealnym rokiem na to, by można było 
zauważyć jak to Radni tejże kadencji dbają o instytucje kultury fizycznej. Otóż my 
chcąc przymusić władze, czy osoby, które pracują w tych instytucjach do dokonania 
pewnych zmian w tej dziedzinie, zaproponowaliśmy zmniejszenie budżetu o znaczą 
kwotę, wtedy była to kwota ok. 200.000 zł. Bez względu na to, że podobno zbyt 
krótki okres czasu był i nie udało się tego poprawić, doprowadzić do czegoś, co 
będzie pozytywniej postrzegane przez mieszkańców i myślę, że przez nas 
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wszystkich, podjęliśmy decyzję taką, że nie będziemy robili krzywdy ani ludziom 
ani tej instytucji. Rok 2013 za parę dni się kończy, nie widać żądnych zmian, nie 
widać poprawy działalności tej instytucji, żeby już nie popełniać takiego błędu, bo 
tak to zostało przez niektórych podjęte, ja nie uważam, że to był błąd, ale tak to 
zostało odebrane, to uważam, że kwota 70.000 zł, to jest ta kwota, która powinna nie 
zaszkodzić w działalności, a zmobilizować dyrekcje tej jednostki, żeby rozpoczęła 
jakieś działania, które będą pozytywnie widziane. Z niektórych imprez 
zrezygnowaliśmy, jedną z nich jest np. „Biegi o puchar Przewodniczącego Rady”, ja 
to przyjąłem ze względu na to, ze rozumiem, że trzeba oszczędzać na każdym kroku 
i nic nie mówię, i myślę, że podobnie należałoby postąpić, jeżeli chodzi o inne 
imprezy, które pociągają za sobą znaczne koszty. Część obiektów, tutaj mamy na 
myśli basen, strzelnicę zostały przekazane pod administrację PPK, albo miało być, bo 
tutaj Pan Prezes mówi, że nie, czyli mam niewłaściwe informacje, czyli okazja, żeby 
się o tym dowiedzieć, czyli część zadań też schodzi z tej instytucji, to tak na 
marginesie. Natomiast myślę, że jest to kwota taka, która powinna się znaleźć, czyli 
powinna pomniejszyć ten budżet, bo jak wszyscy wiemy, zmniejszyliśmy budżet 
w oświacie, o której tak mocno mówimy, że na oświacie nie wolno oszczędzać, a się 
okazuje, że w budżecie 2014 oszczędzamy, czego przykładem jest m.in. 
autopoprawka, którą Państwo Radni posiadają przed sobą, czyli też chcemy na tej 
oświacie oszczędzać. Także proszę nie przyjmować, że to jest mój jakiś taki kierunek 
szkodzenia tej instytucji, że jestem przeciwnikiem takiej instytucji, to jest nieprawdą, 
chciałbym żeby wszyscy w jednakowym stopniu ponosili konsekwencje tego, że 
jesteśmy w bardzo trudnej sytuacji budżetowej, a że w takiej jesteśmy to wiemy, bo 
niedawno podejmowaliśmy decyzję bardzo odpowiedzialną o podjęciu uchwały, 
która wynosi 9.000.000 zł, wiemy o czym mówimy. Chodzi o to, żeby zrealizować to 
prawo, z jakim niestety musieliśmy się zderzyć i jakby z takimi sprawami 
dyskutować się nie da, a jednak trzeba było obligacje wyemitować w tej kwocie 
9.000.000 zł po to, żeby można było pewne wskaźniki zachować. Myślę, że 
powinniśmy do tego tematu podejść bardzo odpowiedzialnie i w tym momencie nie 
sądzę, żeby nie udało się takiej kwoty wygospodarować. Natomiast, jeśli ośrodek 
będzie tak pracował, że pozyska odpowiednie środki, bo dzisiaj też w jednym z 
punktów przy zmianach budżetu będziemy rozmawiali o pewnej kwocie, ale to nie 
teraz będę o tym mówił, to sądzę, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby jednostki 
kultury fizycznej również mogły w tym zakresie podjąć takie działania, bo przecież 
Pan Burmistrz cały czas mówi, że potrzebuje menadżerów, czyli osoby, które 
potrafią sobie radzić w tej biedzie finansowej, bo łatwe jest zarządzanie, jeżeli ma się 
środków pod dostatkiem. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący, na pewno Pan sobie przypomina 
wielkie dyskusje, wielkie debaty na temat OSiR-u, było dużo spotkań na ten temat 
i bardzo założyciele tego ośrodka prosili Pana w zeszłym roku, żeby nie ruszać  
OSiR-u. To co jest zrobione, to dobro, które jest i służy dla społeczeństwa, żeby 
jednak pozostawić. Dzisiaj zabierając 70.000 zł z OSiR-u wiąże się to z likwidacją 
ośrodka. Nie wiem jak Pan to sobie myśli, Panie Przewodniczący, ja powiem 
zwykłymi, normalnymi słowami, czy był Pan kiedyś wieczorem, jak trenują te 
malutkie dzieci, gdzie są zaangażowani trenerzy w OSiR-ze, gdzie wiele innych 
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odbywa się pod względem sportu spotkań, a przede wszystkich rozchodzi mi się 
o maluchów. Jeżeli zamkniemy ośrodek to zostanie to puste, ja jestem przekonany, że 
zostanie to puste. Oddając halę, tak jak była propozycja w zeszłym roku, pod SP Nr 2 
również muszą iść za tym pieniądze, to również Pani Dyrektor będzie musiała 
zatrudnić pracowników, żeby normalnie to funkcjonowało, tak jak funkcjonuje. 
Wysoka Rado, ja bardzo proszę, żeby jednak tego wniosku, który tutaj był 
przedstawiony przez Pana Przewodniczącego nie przegłosowywać, żeby jednak 
zostawić ten ośrodek, żeby zostawić tą kulturę, niech się w tych Pyrzycach wreszcie 
coś dzieje Panie Przewodniczący, bo jak zaczniemy wszystko zamykać to, co 
zostanie? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Panie Radny, niestety, ale muszę się 
ustosunkować do Pana wypowiedzi. Proszę sobie odsłuchać, a może obejrzeć 
w telewizji, czy w mojej wypowiedzi, choć raz padło słowo – likwidacja. Jeszcze raz 
powiadam, że miałem całkowicie inne spojrzenie na Ośrodek Sportu i Rekreacji (jak 
już Pan chce tak czytelnie mówić) w roku bieżącym moja decyzja, moje stanowisko 
jest takie, żebyśmy ograniczyli środki wszędzie, nie tylko w oświacie, żebyśmy 
wszędzie oszczędzali i stąd jest moje takie stanowisko. Natomiast ja mam pełne 
rozeznanie, bo chcę Panu powiedzieć, że ja chodzę, dużo jeżdżę samochodem, więc 
obserwuję, widzę, co się dzieje, bywam na takich czy innych spotkaniach, które 
odbywają się (oczywiście tam, gdzie mnie ktoś prosi, bo jeżeli nie jestem proszony to 
nie śmiem, bo jestem osobą, która ma też jakiś honor) i zauważam, jak to wygląda. 
Dlatego jeszcze raz powiadam w tej chwili mówimy o budżecie w dniu dzisiejszym, 
natomiast, jeżeli podczas roku 2014 okaże się, że w budżecie znajdą się środki 
i będziemy te środki przesuwać, ja wcale nie mówię, że w pewnym zakresie nie 
należy tych środków również przesunąć na ten ośrodek. Proszę dokładnie słuchać, ja 
nie mówię w tej chwili o tym, żebyśmy cokolwiek likwidowali, a już, jeżeli chodzi o 
OSiR to w ogóle o tym nie myślę. Natomiast mam rozeznanie, troszeczkę umiem 
czytać budżet i uważam, że w tym momencie powinniśmy również w tym zakresie 
dokonać pewnych oszczędności i tylko tyle. 
 
Radny Mariusz Majak – Przyglądając się autopoprawce Burmistrza, która wpłynęła 
do nas w ostatnich dniach, autopoprawka do budżetu, wypowiadałem się już na 
komisji, iż jestem zdecydowanym przeciwnikiem zmniejszania wydatków na 
różnego rodzaju zadania proinwestycyjne. W autopoprawce Pan Burmistrz 
zaproponował zmniejszenie wydatków bieżących w Dziale 710 działalność 
usługowa, plany zagospodarowania przestrzennego. Wielokrotnie wypowiadałem 
się podczas sesji, czy też na komisjach, iż należy przyglądać się istniejącym planom 
zagospodarowania przestrzennego w Pyrzycach, należy dokonać analizy tychże 
planów i dokonywać stosownych zmian. To, co mówię to jest „głosem wołającego na 
puszczy” od początku 2010 r. Panie Burmistrzu, przyglądamy się, sporządzimy, 
zrobimy, pokażemy Radzie i niestety nic się nie dzieje. Czekam na analizę potrzeb 
Panie Burmistrzu, obiecał Pan już chyba rok temu, że przedstawi Pan Radzie analizę 
potrzeb w zakresie planowania przestrzennego. Niedawno w prasie ukazał się 
artykuł o szczęśliwych, nieszczęśliwych nabywcach działek przy ul. Lipiańskiej, tak 
ten artykuł wyglądał. Otóż nabywcy tych działek, jak Państwo pewnie czytaliście, 
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nie mogą nic tam wybudować. Działki zostały sprzedane jako budowlane, a de facto 
nie są działkami budowlanymi i Pan Burmistrz proponuje, aby zmniejszyć wydatki 
na planowanie przestrzenne, nie chce tutaj nic robić, nie chce działać w kierunku 
tym, aby zmienić te plany po to, aby można było na tych działkach, chociażby na 
działkach przy ul. Lipiańskiej coś wybudować. Są jeszcze innego rodzaju potrzeby 
w tym zakresie, z którymi spotykamy się jako Radni w rozmowach indywidualnych, 
z mieszkańcami, o których chyba tutaj w tym momencie nie warto mówić i nie warto 
przedłużać tej dyskusji.  
Biorąc to pod uwagę, o czym mówiłem chciałbym wnosić, aby nie zmniejszać 
wydatków bieżących w Dziale 710 działalność usługowa, Rozdział 71004 plany 
zagospodarowania przestrzennego o kwotę 106.309,43 zł i pozostawić ją 
w pierwotnej wysokości a było to 338.000 zł. Panie Przewodniczący taki wniosek 
składam, ażeby działalność usługowa plany zagospodarowania przestrzennego 
wydatki zaplanować jak było to w pierwotnym projekcie uchwały. 
 
Radny Damian Błażejewski – Ja nie mam aż tak drakońskich zmian w uchwale 
dotyczącej projektu budżetu. Chciałbym i składam formalny wniosek o wykreślenie 
z projektu uchwały w całości § 12 „Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych 
kredytów na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego, do kwoty - 800 000,00 zł.” 
Jak również wykreślenie z § 15 całego punktu 1-go. § 15. brzmi: „Upoważnia się 
Burmistrza do: 
1) dokonywania zmian w planie wydatków: 

a. na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy, 
b. majątkowych, 

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami,”  
pozostałe punkty § 15-go pozostają bez zmian. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Czekałem cały czas, bo to, co pan zrobił to 
jest troszeczkę nie eleganckie, teraz ja Panu powiem, z Pana strony, ponieważ 
procesujemy nad jedną z najważniejszych uchwał w ciągu całego roku, mianowicie 
nad projektem uchwały na rok przyszły i uważam, że to, co Pan zrobił w tym 
momencie to naprawdę nie powinno mieć miejsca. Pan jest organizatorem sesji, Pan 
udziela głosu i Pan prowadzi tę sesję, natomiast ja zawsze do tej pory byłem 
przyzwyczajony do tego i zawsze tak to wyglądało zgodnie z pewnym protokołem, 
który powinien obowiązywać podczas obrad sesji, szczególnie budżetowej, że to 
najpierw burmistrz powinien przedstawić, czy w jego imieniu Skarbnik pewne 
założenia do budżetu. Natomiast czekałem cierpliwie, ale Pan tylko udzielał głosu 
Radnym i pozwoli Pan, że w tym momencie, chociaż ustosunkuję się do tego, co 
zostało tutaj powiedziane, co zostało przez Państwa Radnych zaproponowane, bo te 
pewne propozycje, które tutaj są to pozwoli Pan, że chociaż będzie mi dane 
ustosunkować się do nich. Ale chciałbym zdecydowanie podkreślić, że tak Państwo 
że zagalopowaliście w tym wszystkim, żeby dokonywać tych zmian jak najszybciej, 
że zapomnieliście Państwo o wnioskodawcy, o organie wykonawczym, który ten 
budżet przygotował, który chciałby w jakiś sposób ten budżet przedstawić. Dziwi 
mnie to, że to się tak właśnie stało, ale cóż, przebolejemy i to. Drodzy Państwo, 
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propozycja zmniejszenia 35.000 zł z Działu 921 - Pan Radny Łuszczyk jako 
wnioskodawca powiedział, że w tej chwili na naszym rynku medialnym panują 
wolnorynkowe warunki, że każdy powinien zarabiać na siebie. Natomiast 
prosiłbym, żeby podejmując takie decyzje, czy wnioskując o podjęcie takich decyzji, 
najpierw zapoznać się dobrze z pewnymi aktami prawnymi, które sami Państwo 
podejmowaliście, i które sami Państwo przegłosowywaliście. Otóż w statucie 
Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej w rozdziale 3, w zakresie działalności w § 8, 
w punkcie 3 jest napisane i jest tutaj wyraźnie powiedziane, że biblioteka może 
prowadzić działalność wydawniczą zmierzającą m.in. do wydawania Gazety Ziemi 
Pyrzyckiej, bądź jakiegoś innego czasopisma, na dzień dzisiejszy jest to Gazeta Ziemi 
Pyrzyckiej. 
Następny akt prawny, Drodzy Państwo, który mówi o tym to jest uchwała Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 28 maja 2009 r. w sprawie zmiany uchwały o nadaniu 
statutu Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej i tutaj też jest napisane to, o czym w tej chwili 
mówię. Dlaczego się uśmiechnąłem, a widzę, że Radny w tym momencie, kiedy 
zgłaszał ten wniosek, to celowo chyba Pan spojrzał na mnie, bo wiedział Pan jaka 
będzie moja reakcja, dlatego byłem przygotowany na taki ruch, dlatego mam przed 
sobą te akty prawa miejscowego, ponieważ zmierza to do jednego. Zmierza to tylko 
do tego, żeby po ponad 20-stu latach zlikwidować jedną z najbardziej potrzebnych 
na rynku, najbardziej oczekiwanych, z największą tradycją czasopism, ja nie będę już 
wnikał, czy ona pisze tak, czy inaczej ta gazeta, ale jest to gazeta, która tu kiedyś 
pamiętam stałą się marką Gminy Pyrzyce, kiedyś takie stwierdzenie tutaj na tej sali 
padło. 
Dlatego jest mi bardzo przykro, że tak lekką ręką możemy przyczynić się do tego, że 
ta gazeta, to wydawnictwo zniknie z powierzchni ziemi i że już niestety jej nie będzie 
na naszym rynku medialnym, ale to tylko drobna uwaga. 
Natomiast, dlaczego zaproponowałem budżet PBP na tym samym poziomie. Otóż, 
jeżeli Państwo pozwolicie to przybliżę, chociaż krótko, że w ostatnim roku zmieniło 
się dużo w działalności PBP. Tak długo oczekiwanym przez prawie wszystkich i tak 
długo prowadzone prace nad powstaniem samodzielnego wydziału PBP pt. czy Izba 
Pamięci, czy namiastka Muzeum Ziemi Pyrzyckiej, czy obojętne jakby to w tym 
momencie nazwał stała się faktem. Drodzy Państwo, mamy w tej chwili namiastkę 
Muzeum Ziemi Pyrzyckiej w Pyrzycach i pozwólmy, że te środki, które nie zostały 
zmniejszone z budżetu PBP niech zostaną w tej jednostce, bo tam trzeba będzie za 
chwilę poczynić pewne prace, trzeba będzie spowodować, żeby ta izba pamięci (tak 
będę to na razie nazywał) rozwijała się, żeby w przyszłości powstało tak długo 
oczekiwane przez naszych mieszkańców i tak potrzebne na tym terenie Muzeum 
Ziemi Pyrzyckiej. Ja rozmawiałem z wieloma naukowcami i oni twierdzą, że Ziemia 
Pyrzycka nosi w sobie jeszcze wiele nie odkrytych zabytków, wiele historii i warto 
jest, żeby taka jednostka funkcjonowała na terenie naszej Gminy, żeby miała swoją 
siedzibę w Kaplicy Św. Ducha. Myślę, że tego nikt nie kwestionuje i dlatego te 
środki, tutaj też padały, że gazeta się utrzymuje prawie samodzielnie, więc dobrze 
niech się utrzymuje, ale zostawcie Państwo proszę te środki na działalność nie gazety 
tylko na działalność tej namiastki Muzeum Ziemi Pyrzyckiej, czy obojętne jak ono 
kiedyś będzie się nazywało. Dlatego bardzo proszę, żebyście Państwo wzięli pod 
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uwagę ten aspekt i to jest główna przyczyna, która mną kierowała, aby właśnie 
budżet PBP zostawić na niezmienionym poziomie, dlatego bardzo o to proszę. 
Teraz, jeżeli chodzi o zmniejszenie z Działu Urzędy, mianowicie chodzi o Urząd 
Miejski 500.000 zł – powiem tylko kilka zdań na ten temat, jeżeli Państwo to zrobicie, 
to zrobicie to z pełną premedytacją, z pełną świadomością, że nastąpi paraliż Urzędu 
Miejskiego w Pyrzycach. Drodzy Państwo, korzystając z okazji, że jestem przy głosie 
informuję Państwa tutaj autorytatywnie, że w tym momencie obsługa, jakość obsługi 
i jakość świadczonych usług przez Urząd Miejski w Pyrzycach będzie na bardzo 
niskim poziomie, a wręcz w pewnych sytuacjach niemożliwa do zrealizowania. 
Dlatego informuję naszych mieszkańców Gminy Pyrzyce, że będzie ta obsługa 
niestety wyglądała fatalnie, nie będziemy w stanie wykonać wszystkich zadań, które 
nakłada na nas ustawodawca i nie będziemy w stanie zapewnić Państwu, jako 
mieszkańcom należytej i profesjonalnej obsługi, jaka do tej pory była, dlatego 
podkreślam to i tylko informuję Państwa o tym, że tak będzie.  
Jeżeli chodzi o Dział 926 – chodzi o ten tak znamienny OSiR. Już raz Państwo 
próbowaliście zlikwidować OSIR, już raz Państwo próbowaliście zniszczyć to, co 
dobrze funkcjonuje. Ja uważam, że jest to jedna z tych 3-ch jednostek, 3-ch instytucji, 
które zostały powołane do wykonywania w imieniu Gminy zadań własnych Gminy, 
czyli OSiR, PBP, PDK, które funkcjonuje na bardzo dobrym poziomie. Ja też 
rozmawiam z mieszkańcami i też mam zupełnie inną opinię niż Pan 
Przewodniczący, na którą się Pan powołuje, że jest to też opinia mieszkańców, 
dlatego ta opinia, którą ja mam jest zupełnie inna i mieszkańcy zupełnie inaczej to 
postrzegają. 
Drodzy Państwo zdjęcie kwoty 70.000 zł tutaj nigdy na tej sali nie padnie ze strony 
Państwa części Radnych o likwidacji, ale my jesteśmy świadkami w tym momencie 
likwidacji OSiR-u, to nie będzie żadna restrukturyzacja, bo gdybym Państwa zapytał, 
dlaczego 70.000 zł, czy Państwo się orientujecie, jako Radni, ile tam osób pracuje, ile 
zadań jest do wykonania, to przepraszam, ale śmiem twierdzić, że niewielka ilość 
z Państwa Radnych byłaby w stanie wymienić, co OSiR powinien robić, jakie ma 
zapisane zadania statutowe i czym OSiR się zajmuje. Dlatego uważam, że jest to 
kolejny krok do tego, co się nie udało w tamtym roku, czy w tym roku, a co Państwo 
zamierzacie zrobić w momencie, kiedy będziecie podejmowali tę decyzję. 
Jeszcze też raz oświadczam, że w momencie, kiedy 70.000 zł zostanie zdjęte 
z działalności OSiR-u ta jednostka zostanie rozwiązana i możecie Państwo tłumaczyć 
na swój sposób, że to nie jest likwidacja, że to jest tylko zmuszenie itd. taka 
interpretacja jaka tu padła ze strony Pana Przewodniczącego, owszem ja ją 
wysłuchałem, natomiast w zetknięciu z rzeczywistością, z działalnością OSiR-u jest 
ona błędna i nierzetelna. 
Kolejna sprawa dotyczy takiego stwierdzenia, jakiego użył Pan Radny Majak, że 
działki przy ul. Lipiańskiej nie są działkami budowlanymi, jest to nieprawda Drodzy 
Państwo. Kategorycznie dementuję to stwierdzenie, ponieważ na ten wycinek miasta 
jest zatwierdzony plan zagospodarowania przestrzennego i w tym planie wyraźnie 
jest zapisane, że są to działki budowlane, dlatego nie potrafię zrozumieć, dlaczego 
wprowadza się mieszkańców w błąd przekazując takie informacje. Jestem bardzo 
zadowolony z tego, że po ok. 12 latach udało się wreszcie sprzedać i widzimy już, jak 
te działki są zagospodarowywane przez nabywców, jak ten rejon miasta zmienił swój 
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wygląd. Oczywiście wszyscy, którzy nabywali te działki w przetargach czy 
w rokowaniach wiedzieli o tym doskonale, że cena ich jest, dlatego niższa od kwoty 
wyceny, dlatego że właśnie tam nie ma tych rzeczy, chociażby mediów i to byli 
świadomi nabywcy tego, że cena nie jest 100.000 zł, 120.000 zł tylko jest o trzykroć 
mniejsza, dlatego to było podyktowane. Drodzy Państwo, co mną kierowało 
obniżając tą cenę do takiej wartości. Proszę zauważyć, ja podchodzę właśnie do tego 
i będę cały czas podkreślał, chociaż tutaj jest używane to słowo dosyć ironicznie 
„gospodarz”, ale ja cały czas po gospodarsku do tego podchodzę, ponieważ proszę 
zobaczyć, kiedy te działki stały, były zarośnięte, były zaśmiecane, Gmina ponosiła 
koszty koszenia i koszty uprzątnięcia tych śmieci. 
Po drugie: nie było dochodów do budżetu Gminy chociażby z tytułu podatków od 
nieruchomości a teraz w momencie, kiedy Gmina sprzedała te działki to do budżetu 
wpłynęły środki finansowe. Gmina nie ponosi już kosztów koszenia i wywożenia 
tych śmieci, które tam się znajdowały, wg mnie są to same korzyści. Proszę 
zauważyć, że wolnymi krokami również porządkujemy ten teren, została już 
uporządkowana i wytyczona droga, która tam się znajduje między tymi działkami, 
a ogrodami działkowymi, dlatego ja uważam, że ten kierunek działania, który został 
zaprezentowany i skutecznie przeprowadzony przez nas jest kierunkiem dobrym. 
Jeżeli chodzi o zmniejszenie wydatków na plany zagospodarowania przestrzennego. 
Zaproponowaliśmy zmniejszenie tych wydatków, ponieważ po przeprowadzeniu 
konsultacji i rozmów, potencjalny wykonawca stwierdził, że nie jest w stanie 
przerobić tej kwoty w całości w tym roku, to nie jest tylko działanie na rok 2014, ale 
również finansowanie zadań planistycznych na terenie naszej gminy rozpoczętych 
w roku 2014 będzie odbywało się, przede wszystkim ich finansowanie, w roku 2015 
i w latach następnych, dlatego ta kwota, która jest w tej chwili w autopoprawce 
zaproponowana jest kwotą adekwatną do ustaleń, czy uzgodnień z potencjalnym 
wykonawcą i z możliwościami przerobowymi firm planistycznych, dlatego to jest 
właśnie zaproponowana ta kwota. 
Teraz Drodzy Państwo na koniec jeszcze jedno to, co zaproponował Pan Radny 
Błażejewski, mianowicie wykreślenie zaciągania kredytu, to jest ewidentne 
pokazanie, że Burmistrz jest ubezwłasnowolniony w tym momencie. Nie jest to inne 
tłumaczenie, nie ma żądnej możliwości racjonalnego wytłumaczenia, każdy ma 
prawo wspomagania się kredytem. Nie było do tej pory chyba w historii Gminy 
Pyrzyce (przynajmniej ja nie pamiętam), żeby którykolwiek Burmistrz był 
pozbawiony możliwości wspomagania się kredytem. To jest chęć pokazania, gdzie 
jest moje miejsce i to jest chęć doprowadzenia do tego, że w pewnym momencie 
stanie się to, o co Państwu Radnym chodzi ja innego wytłumaczenia nie znajduję. 
Każdy ma prawo w gospodarstwie rodzinnym, firmie biznesowej, zaciągać kredyt, 
jedynym warunkiem jest to, czy bank tego kredytu udzieli. W momencie, kiedy 
mamy zdolność kredytową to bank takiego kredytu udziela i zawsze 
wspomagaliśmy się takim kredytem. Nie wiecie Państwo jak uderzyć, gratuluję 
Wam dobrego pomysłu, w ten sposób spowodujecie za moment głosując za tym, że 
Gmina Pyrzyce finansowo będzie niewydolna. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Ja tylko w kwestii ograniczenia kwoty 
zaciągania zobowiązania, czy limitu, do którego możemy posiłkować się 
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w przypadku braku płynności finansowej tylko i wyłącznie występującego w ciągu 
roku budżetowego. To nie jest tak, że jest to dług, ten limit kończy się z końcem 31 
grudnia i tylko i wyłącznie jest potrzebny po to, by nie zachwiać płynności 
finansowej Gminy. Tylko ten jeden limit, więc tutaj bardzo bym prosiła, przy tym 
wniosku o rozwagę. W tej chwili bank ocenia naszą zdolność kredytową, 
w przypadku podjętej uchwały budżetowej będziemy taką umowę podpisywać, 
występujemy o ten limit w takiej wysokości i bardzo proszę o rozwagę. 
 
Radny Damian Błażejewski – Panie Burmistrzu, myślę, że na ostatniej sesji 
nadzwyczajnej wykazaliśmy się dobrą wolą pozwalając Panu zaciągnąć 
zobowiązanie w kwocie 9.000.000 zł, więc ja myślę, że to też trzeba nam trochę 
wyjaśnić, a nie rozdzierać szat, taki suchy zapis dla mnie zwykłego śmiertelnika, tj. 
podbijanie długu, który już mamy. Pan tak mówi „chcę być dobrym gospodarzem, 
nie ciąłem”, to ja Panu tylko pokażę jedną rzecz, biblioteka w ubiegłym roku miała 
435.000 zł. Tnie Pan najwięcej w oświacie, nawet w autopoprawce Pan zabiera środki 
z oświaty w kwocie 231.000 zł, a to jest uczciwe zdaniem Pana? Wie Pan dobrze, że 
szkoły są niedoinwestowane, niedoszacowane, a to Pan stojąc i mówiąc, że nie 
zlikwiduje Pan żadnej szkoły, bo największym dobrem są nasze dzieci, więc 
stwórzmy im godziwe warunki nauki, a nie żeby Panie dyrektorki kombinowały, czy 
im starczy na to, czy ogrzewać klasy, czy dzieci mają siedzieć w kurtkach. Dlatego 
nie rozumiem Pana naprawdę rozpaczliwego tonu. 
 
Radny Dariusz Jagiełło – Tutaj Pan Radny Błażejewski mówił na temat oświaty, 
mówił o tym, że najwięcej zostaje zabrane z tej oświaty. Ja może na wstępie 
przeczytam opinię Rady Oświatowej Gminy Pyrzyce z dnia 17 grudnia 2013 r. 
w sprawie projektu budżetu na 2014 r. Gminy Pyrzyce w części dotyczącej oświaty. 
(Opinia stanowi załącznik Nr 15 do protokołu). 
„ Na podstawie art. 48 ust.2 pkt 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 
oświaty jednym z zadań Rady Oświatowej jest opiniowanie budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego w części dotyczącej wydatków na oświatę. Do projektu 
budżetu Gminy Pyrzyce na 2014 r. w części dotyczącej oświaty, Rada nie wnosi 
zastrzeżeń i opiniuje pozytywnie. Wątpliwości budzi niewystarczająca kwota 
nakładów na niezbędne prace modernizacyjne i drobne remonty pozwalające 
utrzymać obiekty w przyzwoitym standardzie. Wskazano możliwości większej 
aktywności na polu poszukiwania środków zewnętrznych, dzięki którym można by 
unowocześnić bazę dydaktyczną i podnieść komfort nauki uczniów. Przy obecności 
9-ciu osób Rada stosunkiem głosów: 8 za, 1 przeciw podjęła opinię jak wyżej.” 
Pozwoliłem sobie przeczytać tą opinię, bo wśród członków tej Rady są: Pani 
Dyrektor Szkoły Podstawowej, Gimnazjum, przedstawiciel Pani Dyrektor 
Przedszkoli i jednoznacznie 17 grudnia wszystkie Panie powiedziały, że zdają sobie 
sprawę z tego, że jest duży problem budżetowy, jest kryzys na pewno mogło być 
dużo lepiej, ale pomimo wcześniejszej zapowiedzi, pomimo wcześniejszego takiego 
strachu przed tym, że grudzień będzie bardzo złym miesiącem dla oświaty, że ten 
budżet tego roku 2013 zostanie spięty, okazało się, że jest pełna płynność. Pewnie, że 
można dużo więcej, panie z przedszkola mówiły o tym, że często brakuje na 
podstawowe środki higieniczne, czy papier, zdarzają się takie sytuacje, ale w tej 
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biedzie, w tej sytuacji, kiedy faktycznie kilka miesięcy temu mówiliśmy o tym, że nie 
zbilansujemy się raczej na pewno, okazało się, że udało się. Pan Radny Błażejewski 
mówi o żalach Pana Burmistrza, a w jakiś sposób tych żali nie potrafi uszanować, bo 
to też trzeba w jakiś sposób czasami pochylić głowę i przyznać rację, że żalimy się, 
ale w tym wszystkim dajemy sobie radę. Te wszystkie punkty, które zostały 
przedstawione, te wszystkie zmiany, które zostały przedstawione dotyczą budżetu 
tego roku, wg mnie też można byłoby w ten sposób potraktować nawet, jeżeli chodzi 
o ten dług, który musimy zaciągnąć, który jest konieczny, który jest nieodzowny do 
tego, żeby ta płynność finansowa była dla Gminy i też można ująć inaczej i szczerze 
mówiąc nie wierzę, że Pan Radny Błażejewski czytając budżet nie wiedział o tym. 
Poprosiłbym tylko tyle, nie tylko dlatego że uchwalamy ten budżet w grudniu, żeby 
faktycznie w dużej mierze przemyśleć. Macie Państwo dużo do zarzucenia Panu 
Burmistrzowi, macie swoje racje lub nie, ale ten budżet to nie jest budżet Burmistrza 
Olecha. To jest budżet, dzięki któremu ma funkcjonować nasza Gmina, nasze szkoły, 
nasz OSiR i PDK, i to wszystko, co służy naszemu społeczeństwu, które przecież na 
nic wiele nie oczekuje, nie wiadomo czego, bo zdaje sobie sprawę, jakie są trudne 
czasy, ale to minimum trzeba temu społeczeństwu zagwarantować, bo ciężko 
pracują, dbają o swoje rodziny, płacą podatki. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Chciałem się krótko ustosunkować do 
wypowiedzi Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu, chcę powiedzieć w ten sposób 
udało nam się z bólem, ale udało nam się przeprowadzić dwie Komisje Budżetu: 
jedna 10 grudnia, druga była 17 grudnia. Oczywiście te komisje zwołał 
Przewodniczący Komisji Budżetu i na tych komisjach rozmawialiśmy na temat 
budżetu i na tych komisjach padały pytania do Pana różne, zawsze odpowiedź była 
jedna: „proszę Pani Skarbnik”. Panie Burmistrzu, ale my oczekujemy od Pana 
odpowiedzi, „po to mam ludzi”, szanujemy to, wobec tego ja dzisiaj uznałem, że Pan 
nie ma nic więcej do powiedzenia niż to, co jest zapisane. Natomiast, gdyby Pan 
podniósł rękę, Pan wybaczy, na pewno bym Panu tego nie odmówił. Także proszę 
nie zarzucać, że ja prowadzę tą sesję w jakiś sposób, żeby Pana z boku stawiać. 
Dlatego tak właśnie postąpiłem, bo chciałem, żeby Radni się wypowiedzieli. 
Natomiast chcę Panu powiedzieć, sposób w jaki Pan próbuje poprzez media łączyć 
się z naszym społeczeństwem to troszeczkę już jest nieeleganckie i np. jeżeli Pan się 
wypowiada w taki oto sposób „Szanowni Państwo, Szanowni Drodzy Mieszkańcy 
jakość świadczonych usług będzie nieprawidłowa ze względu na to, że ja nie mam 
środków”. Ja mam dowody na to Panie Burmistrzu, jeżeli odważy się dyrektor takiej, 
czy innej jednostki i powiedział, „Panie Burmistrzu, ja tego, czy tamtego nie 
wykonam, bo nie mam środków”, Pan podejmował decyzje bardzo szybko, bardzo 
szybko Pan podejmował decyzje kadrowe i w tym momencie jest Pan naprawdę 
dobry i to muszą Panu oddać. Natomiast, dlaczego Pan nie próbuje do tego 
podchodzić w stosunku do swojej osoby? To jest jedno. 
Proszę nie mówić, że my coś chcemy likwidować, jeszcze raz powiadam, jak będą 
środki w budżecie, bo cały czas mówimy, że one będą, zresztą rozmawialiśmy na 
Komisji Budżetu, że były inne wnioski, były różnych instytucji i na drogi, i na inne. 
Rozmawialiśmy, że na teraz jest tyle, jak pojawią się nowe środki to na pewno one 
znajdą się tam, gdzie powinny. To, że komisja oświatowa wypowiedziała się Panie 
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Przewodniczący właśnie tak, jak się wypowiedziała, to ja wiem dlaczego. Dlatego że 
tam są przyrzeczenia, że pojawią się oto środki i one będą i nie miał prawa inaczej 
dyrektor szkoły się zachować, bo przecież też rozumie sytuację w Gminie. Także to 
jest normalne i podobnie i my uważamy, jeżeli chcemy obniżyć, jakieś spojrzenie 
swoje mamy, chcemy, żeby tu było mniej, tu było mniej, ale te środki chcemy właśnie 
przeznaczyć na coś innego. Skoro Pan Burmistrz przedstawił budżet i ten budżet ma 
taki być, jeżeli ktoś uważa inaczej, że ten budżet jest zły, to jest przeciwko 
Burmistrzowi, to robi wszystko, żeby pokazać tą Gminę w złym świetle, żeby zepsuć  
wszystko to, co zostało zrobione. Panie Burmistrzu jest to, co najmniej nieeleganckie.  
 
Radny Damian Błażejewski – Chciałbym się ustosunkować do wypowiedzi Pana 
Przewodniczącego Komisji Edukacji w naszej Gminie, Panie Darku, papier przyjmie 
wszystko, ta opinia nie różni się niczym od opinii ubiegłorocznej. Panią dyrektorkom 
uda się spiąć budżet i jak to mówimy załatwić wszystkie sprawy, gdy przyjmiemy 
zmiany do budżetu. W tych zmianach do budżetu jest 176.000 zł w §81101, gdzie jest 
zdjęte w tym roku 95.000 zł, czyli, żeby pokazać, że mamy pieniądze na jakieś inne 
inwestycje zabieramy z oświaty, bo na koniec roku jakoś tam będzie oddane. Dlatego 
o to mi chodziło, że przepychamy wszystko na okrągło. Mówię największe cięcia są 
w oświacie, zresztą z oświaty wszyscy mówią, że można wziąć, bo tam nasz budżet 
ma najwięcej środków. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Właśnie wypowiedź Radnego Błażejewskiego 
przypomniała mi o jeszcze jednej rzeczy i w związku z tym, iż niezrozumiały jest 
klucz zdejmowania, zmniejszania wydatków bieżących, statutowych na rok 2014, 
składam jeszcze jeden wniosek o pozostawienie kwoty 231.967,64 zł w Dziale 801 
(oświata i wychowanie) w rozdziałach: 
80101 (szkoły podstawowe) – 95.507,64 zł, 
80103 (oddziały przedszkole w szkołach podstawowych – 10.440 zł 
80104 (przedszkola) - 38.820 zł 
80110 (gimnazja) – 52.400 zł 
80113 (dowożenie uczniów) – 25.300 zł 
80132 (szkoły artystyczne) – 9.500 zł 
wszystko dokładnie w takie postaci, w jakiej Pan Burmistrz przedstawiał w 
autopoprawce, czyli po akceptacji będziemy drugą stronę jakby wyrównywać. Także 
taki mam wniosek o pozostawieni tej kwoty w Dziale 801. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Drogi Panie Burmistrzu, powiem tak, bo nie wiem, 
dlaczego Pan uznał moją wypowiedź za atak na swoją osobę. Szanowni Państwo, 
Panie Burmistrzu, ja umiem czytać akty prawa miejscowego, o czym Pan 
wielokrotnie w rozmowach ze mną stwierdził i pragnę Panu przypomnieć 
i powiedzieć, że statut biblioteki mówi o tym, że biblioteka może prowadzić 
działalność wydawniczą, a nie ma tam napisane, że prowadzi Gazetę Ziemi 
Pyrzyckiej. Taki sam zapis jest w statucie PDK-u, że może prowadzić działalność  
wydawniczą. Kiedy mówiłem w swoim wystąpieniu, mówiłem o tym, że nie jest to 
zadanie wprost przypisane dla PBP, nie chciałem tutaj być chwytany za słówka, 
a nawet powiem Panu, że na stronie internetowej PBP nie ma słowa o tym, że 
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prowadzi ona wydawnictwo Gazety Ziemi Pyrzyckiej. Także ja czytam akty prawne 
ze zrozumieniem wolnych wnioskach też do tego wrócimy, ale powiem tak. Kiedy 
w zeszłym roku przygotowywałem prezentację multimedialną na temat budżetu 
bardzo mocno spieraliśmy się z Panem Burmistrzem, padło wiele krytycznych uwag 
z sali, w tym roku postanowiłem, że nie będę nic majstrował Panu Burmistrzowi, bo 
widzę, że moje propozycje, bo Radny, jak sami Państwo wiecie to jest po to, żeby 
doradzać, a nie pouczać, dlatego ja Panu Burmistrzowi doradzałem, Pan Burmistrz 
z moich Rad nie skorzystał. W związku z tym skoro przedstawił budżet taki, jaki 
przedstawił, to uznałem, że z mojej opinii jako Radnego, Pan Burmistrz nie chce 
skorzystać. Takie jego prawo, w końcu to nas wszystkich wyborcy rozliczą, ale kiedy 
dostałem do ręki projekt, o którym mówiła Radna Piotrowska i kolega Błażejewski 
o tym, że zmniejszamy pieniądze z oświaty, że zmniejszamy pieniądze z planowania 
przestrzennego tak trochę się zdenerwowałem, mówię tyle było mowy na sesji po 
moim wystąpieniu w sprawie reformy szkół to, co mówiłem w sprawie budżetu, że 
nie kosztem dzieci, nie kosztem oświaty, że to czynnik społeczny się liczy. Mówię 
wydawało mi się, że to występuje jakby trochę jakaś hipokryzja. Zacząłem szukać po 
budżecie, gdzie można byłoby zabrać pieniądze (mówiąc kolokwialnie) bez 
znaczącego uszczerbku. Szukałem i pomyślałem sobie, że może chociaż tą drobną 
sumę 35.000 zł, to nie jest znacząca dla budżetu, ale to zawsze coś jest. W obliczu 
tego, że przykładowo mój syn do szkoły podstawowej przynosi papier toaletowy, 
mydło, że rodzicie raz na jakiś czas malują sale. Ja rozumiem, że wszyscy musimy 
sobie pomagać, ale szukamy każdej złotówki i bez żadnej złośliwości Panie 
Burmistrzu, pomyślałem, żebyśmy chociaż te 35.000 zł zabrali i przekazali chociaż na 
tą oświatę. Piramida potrzeb Maslova jest bardzo prosta, najpierw są spawy socjalno 
– bytowe, a dopiero później mamy rozrywkę, kulturę itd. i inne przyjemności. 
Dlatego tylko po to był mój wniosek i Panie Burmistrzu, jak nie było tej dotacji rok 
wcześniej, to gazeta funkcjonowała i nikt nie mówił o tym, że będzie likwidacja, to 
była tylko i wyłącznie pomoc, a nie środki na całościową działalność Gazety Ziemi 
Pyrzyckiej i tylko po to wnioskowałem. Zgadzam się z Pana argumentem, że 
biblioteka potrzebuje pieniędzy na utrzymanie tego zalążka muzeum, ale w drugim 
zdaniu wypowiedzianym, Pan powiedział, że w przyszłości pojawią się konkretne 
propozycje, jak dalej się to rozwinie. Panie Burmistrzu, zapraszam wówczas do 
rozmowy, w jakiej wysokości kwotę będzie Pan potrzebował, żeby na tą działalność, 
która się rozwinie dotować. Niewykluczone, że będzie to większa kwota niż te 35.000 
zł, na chwilę obecną stoimy w obliczu bardzo trudnego budżetu, o czym wszyscy 
mówimy, brakujących pieniędzy w każdym dziale, dlatego moja propozycja była 
bardzo drobna, te 35.000 zł przesuńmy, tam gdzie są środki potrzebne, chociażby na 
te nasze dzieci w oświacie, bo tak naprawdę nie zlikwiduje gazety, a tylko 
i wyłącznie może jakoś utrudni jej działalność, która jak powiedziałem jest 
działalnością komercyjną i tych zasad się trzymajmy. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Panie Radny pozwoli Pan jednak, że 
drobny niuans, ponieważ musimy rozmawiać na argumenty i na fakty, które są 
niepodważalne. Mam przed sobą Statut PBP, jeszcze raz Panu przeczytam: Rozdział 
3, § 8 pkt 1 (nie ma napisane, że może, a tego stwierdzenia Pan użył) Prowadzenie 
działalności. Cele statutowe biblioteka realizuje poprzez (nie ma możliwości 
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obligatoryjnej, czy fakultatywnej) prowadzenie działalności biograficznej, 
dokumentacyjnej i wydawniczej m.in., ale to jest tylko ogólnie. Natomiast jest 
Uchwałą Rady Miejskiej (następna) z 2010 r. w sprawie likwidacji zakładu 
budżetowego Wydawnictwa Gazeta Ziemi Pyrzyckiej w Pyrzycach. Drodzy państwo 
30 września 2010 r. taka uchwała została podjęta i proszę zobaczyć, co jest napisane 
w § 2 tej uchwały. Z dniem 1 stycznia 2011 r. tytuł czasopisma samorządowego 
Gazeta Ziemi Pyrzyckiej będzie wydawany przez PBP, także to są fakty, które 
Państwo m.in. zatwierdzaliście. 
Następne problemy, które tutaj Państwo poruszyliście. 
Panie Przewodniczący, zaocznę od Pana, ja umiem słuchać, umiem wyłapywać 
pewne rzeczy. Przed momentem Radny Łuszczyk skierował takie słowa 
(przepraszam wszystkich Państwa za to, że w tej chwili ta dyskusja jest troszeczkę 
nie na temat, bo nie o tym powinniśmy dyskutować, bo mamy przed sobą 
ważniejszy problem, niż udowadnianie sobie, ale ja chciałbym, żebyśmy byli 
traktowani na równi, żebyśmy wszyscy mieli możliwość wypowiedzenia się, dlatego 
przepraszam, że zajmę Państwu trochę czasu) do Radnego Wrońskiego, żeby nie 
oceniał jego postępowania itd. Natomiast ja też Panie Przewodniczący proszę, żeby 
Pan nie oceniał mojego postępowania, zrobi to, kto inny. Dlatego to, co ja 
wypowiadam to proszę przyjąć, to jest moja opinia, to jest mój punkt widzenia, ja 
wiem, że Pan się z nim nie zgadza od samego początku, od pierwszego dnia, ale 
niech Pan przyjmie, że ja też mam prawo powiedzieć swoje myśli. 
Następna sprawa chciałbym powiedzieć Pani Radnej Piotrowskiej, że w momencie, 
kiedy Państwo przegłosujecie ten wniosek, który Pani proponuje, to 
najprawdopodobniej nie dojdzie do budowy ścieżki rowerowej, ponieważ jest tu 
pokazane źródło finansowania ścieżki i jeżeli tak się nie stanie to prawdopodobnie 
będziemy musieli zerwać umowę z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie 
tej ścieżki, bo to było tak zaplanowane w tym budżecie.  
Natomiast, jeśli chodzi o szkoły. Panie Przewodniczący, nie zgadzam się z Panem po 
raz kolejny, że taka opinia musiała być, inny radny powiedział, że papier przyjmie 
wszystko itd. Otóż nie, ja mam ogromny szacunek do dyrektorów wszystkich 
jednostek oświatowych, ponieważ szczycę się tym i to będę zawsze podkreślał, że 
Gmina Pyrzyce m.in. słynie z tego, że inwestuje w młode pokolenie, inwestuje 
w oświatę. Mało jest w tej chwili na terenie województwa zachodniopomorskiego, 
a może i kraju Gmin, które inwestują w młode pokolenie. To nasza Gmina ponad 
10.000.000 zł przeznacza ze swojego budżetu na dofinansowanie różnej działalności 
oświatowej i tym się szczycę, to jest inwestycja, to nie jest inwestycja namacalna, 
materialna, widoczna, to jest inwestycja intelektualna. Ja wierzę w to, że kiedyś to się 
spłaci i to będzie owocowało na terenie naszej Gminy dobrym postępem tej gminy, 
dobrym rozwojem, że tutaj będą mieszkali ludzie i będą bardzo dumni z tego, że 
wykształcenie zdobywali na terenie naszej Gminy, w naszych szkołach, a sieć tych 
szkół mimo różnych rzeczy rozwija się, bo nie poprzestajemy tylko na 
restrukturyzacji tak ostatnio modnej, czyli likwidacji, ale wprost przeciwnie robimy 
to, że zwiększamy ilość placówek oświatowych, chociażby Gimnazjum Mistrzostwa 
Sportowego, chociażby punkty przedszkolne i tym zawsze będę się szczycił, a że to 
kosztuje trudno, trzeba płacić za to. Tu jestem bardzo wdzięczny dyrektorom, że 
rozumieją tę bardzo trudną sytuację, jaka jest w oświacie, ale radzimy sobie. Powiem 
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Państwu, że w ostatnich kilku dniach wypłaciliśmy waloryzację pracownikom 
obsługi i administracji, też znaleźliśmy w jakiś sposób na to środki, żeby nie iść do 
sądu, żeby nie powodować jakichś innych jeszcze kosztów ze strony Gminy, bo to się 
pracownikom należało od wielu, wielu lat, a to nie było też płacone, dlatego 
wypłaciliśmy tę waloryzację. 
Też lubię rozmawiać na pewne fakty. Panie Radny Błażejewski opinia w roku 
poprzednim Rady Oświatowej była negatywna, nie była pozytywna tak jak Pan 
stwierdził, a pomylił się Pan, przyjmuję. Ta opinia była negatywna Drodzy Państwo, 
a w tej chwili jest uważam lepiej w pyrzyckiej oświacie i to właśnie wyrazili m.in. 
członkowie tej Komisji Oświaty. 
Ja wiem, że jest bardzo trudno, zgadzam się z tym, co powiedział Radny Łuszczyk, 
że rodzice partycypują w kosztach funkcjonowania szkoły, ale jeżeli chcemy mieć 
taką sieć szkół i jeżeli chcemy, żeby nasze dzieci uczęszczały do tych (i tutaj też 
podkreślę), bo dla mnie szkoła w Brzesku, w Mielęcinie, w Pyrzycach, w Żabowie to 
są szkoły wychuchane, wydmuchane. Proszę tam pójść i zobaczyć, czy tam jest 
jakikolwiek kurz, czy są papierki, czy tam są inne rzeczy. Tam jest dbałość o to 
wszystko, tam się wszystko świeci, podłogi lśnią i to jest dobry kierunek działania. 
Dlatego prosiłbym mimo wszystko, mimo tej wymiany zdań i różnicy poglądów na 
pewne rzeczy i rozbieżności między nami, żebyście Państwo jednak zagłosowali 
i przyjęli ten budżet w takiej wersji, w jakiej został Państwu przedstawiony, i proszę 
o to, żebyście Państwo ten budżet mogli przyjąć i zobaczymy później.  
 
Radny Mariusz Majak – Wydawało się na początku, że nie będzie dyskusji 
tymczasem rozgorzała ona na dobre. Właściwie to nie wiem, co mam mówić tyle 
zostało powiedziane, chciałem się odnieść do poprzedniego wystąpienia Pana 
Burmistrza, ale nie udało mi się dostać do głosu, tak dużo było chętnych i nie 
chciałem być przed Panem Burmistrzem w drugim jego wejściu. 
Chciałbym tutaj trochę wziąć w obronę Przewodniczącego, ponieważ jestem blisko 
i kiedy Przewodniczący prosił o zabranie głosu, Pan Burmistrz nie wyrażał takiego 
zainteresowania stąd dziwię się troszkę, że tak Pan zareagował, ale nie chcę się 
odnosić do wypowiedzi, czy też jak mówimy ad vocem, ale raczej chciałbym mówić 
do rzeczy, czyli ad rem. Panie Burmistrzu, stwierdził Pan, że po przyjęciu któregoś 
tam wniosku, zdaje się wniosku Radnej Piotrowskiej nie będzie realizowana ścieżka 
rowerowa. Otóż zapewniam Pana, że istnieją w Radzie takie osoby m.in. ja, które są 
wielkimi zwolennikami budowy tej ścieżki, tej inwestycji i zrobimy wszystko, żeby 
ta inwestycja była bez względu na to, jakie wnioski padną. Zresztą te wnioski są 
wnioskami początkowymi, natomiast pewnie będą drugie, kolejne, bo jak Państwo 
się orientujecie po cięciu wydatków następuje później rozdysponowanie ewentualnie 
tych wydatków, które zostają przeniesione między działami, czy między 
rozdziałami.  
Chciałbym też takie zdziwienie troszkę wyrazić nerwowością Pana Burmistrza, który 
denerwuje się bardzo, że Radni proponują jakieś zmiany. Na komisjach wypowiada 
się Pan, że po 15 listopada budżet jest w rękach Rady, że jest własnością nawet Rady, 
takiego słowa Pan użył. W związku z tym pozwalamy sobie na pewne propozycje 
modyfikacji tego budżetu, tak jak uważamy to za stosowne, co jest (tak sam Pan 
twierdzi) naszym uprawnieniem. Pan również dokonuje pewnych modyfikacji do 
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pierwotnej wersji budżetu, autopoprawką m.in. jest autopoprawka w Dziale oświata, 
która ma prowadzić do zmniejszenia wydatków w oświacie w Dziale 801: 
80101 (szkoły podstawowe) – 95.507,64 zł, 
80103 (oddziały przedszkole w szkołach podstawowych – 10.440 zł 
80104 (inne formy wychowania przedszkolnego) - 38.820 zł 
80110 (gimnazja) – 52.400 zł 
80113 (dowożenie uczniów) – 25.300 zł 
80132 (szkoły artystyczne) – 9.500 zł. 
Wyobraźcie sobie, co by było gdyby Radny Majak złożył taki wniosek, a tutaj i Rada 
Oświatowa nie protestuje, wszystko jest w porządku, więc prosiłbym, żebyśmy 
trochę z pewnym szacunkiem do swoich działań się odnosili i z pewnym 
rozsądkiem. 
Jeśli chodzi o wnioski, które zgłaszaliśmy, ja nie jestem zwolennikiem cięcia 
wydatków w bibliotekach, ale Szanowni Państwo nie widzę innej możliwości, aby 
wyprowadzić działalność Gazety Ziemi Pyrzyckiej z biblioteki. Uważam, że ta 
działalność powinna być odrębna. Uważam, że osoby, które pracują w bibliotece 
powinny przede wszystkim zajmować się działalnością statutową biblioteki, 
a Gazeta Ziemi Pyrzyckiej niech sobie funkcjonuje zupełnie gdzieś z boku, osobno ze 
swoim budżetem, bo tak w mojej ocenie powinno być, dlatego ten wniosek będę 
popierał. 
Pan Burmistrz stwierdził, że w administracji publicznej będzie źle, będzie zła 
obsługa, że 500.000 zł z tej administracji ograniczymy wydatki, będzie katastrofą dla 
Pyrzyc. Otóż Szanowni Państwo, dział administracja to jest wydatek rzędu 5.112.336 
zł, aż 10% całych wydatków Gminy Pyrzyce. Dodam, że inwestycje, które Pan 
Burmistrz proponuje to tylko 3.774.000 zł, tylko 7§, więc jest to propozycja 
ograniczenia pewnych wydatków w administracji, która daje jakiś sygnał ze strony 
Radnych, że chcielibyśmy, żeby ten budżet był bardziej inwestycyjny, mniej 
konsumpcyjny, jak do tej pory. 
OSiR, też bardzo dramatyczne tutaj są głosy, że OSiR zostanie zlikwidowany itd. 
Szanowni Państwo propozycja jest zmniejszenia wydatków w OSiR o 70.000 zł, 
natomiast cały budżet OSiR-u to ponad 481.000 zł, więc jest to ograniczenie 
wydatków rzędu, nie liczyłem akurat procentów, więc nie mówmy, że nastąpi 
likwidacja tej placówki. Też nieuprawnione było stwierdzenie kolegi Wrońskiego, 
który stwierdził, że ma być przejęcie hali sportowej przy ul. Rolnej, że ktoś z taka 
propozycją wystąpił, nikt nie wystąpił.  
Co zaś do dzieci trenujących na OSiR-ze Panie Radny, ja pamiętam jeszcze jak 
prowadziłem taki klub i wiem jak teraz jest, gro pieniędzy na treningi, na 
funkcjonowanie szkółek piłkarskich wydają rodzice, nie jest to wydatek z OSiR-u. 
Oczywiście OSiR przygotowuje obiekty, ale trzeba to wyraźnie zaakcentować, że to 
rodzice utrzymują kluby sportowe tych najmłodszych, takie są realia. 
Odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego, ja podałem przykład ul. 
Lipiańskiej, jako przykład tych terenów, które powinny być pod względem 
planistycznym lepiej dopracowanie, ponieważ są tam problemy. Powiedziałem, że te 
działki, które mieszkańcy nabyli na ul. Lipiańskiej nie są budowlana, oczywiście one 
są nazwane budowlanymi, ale w tej chwili z informacji, jakie posiadam jest tak, że 
tam Ci ludzie nie mogą wybudować domu ze względu na to, że nie ma możliwości 
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odprowadzenia ścieków. Takie posiadam informacje, dlatego pozwoliłem sobie 
stwierdzić, że nie są to działki budowlane, może nazwane są jako budowlane, ale 
trudno jest cokolwiek tam wybudować. Także ja uważam, że wnioski, które zostały 
tutaj zgłoszone nie są wnioskami drastycznymi, nie są wnioskami, które rewidują 
budżet w jakimś znacznym stopniu, są to wnioski, które w pewnym stopniu mają 
modyfikować budżet z punktu widzenia potrzeb, które są zgłaszane również 
Radnym. Jeżeli wnioski o cięcia budżetowe zostaną przyjęte przez Radę, zobaczycie 
Państwo ewentualne propozycje, które wydaje mi się, że też są rozsądne, które 
wychodzą naprzeciw pewnym wnioskom, które my jako Radni również 
otrzymujemy. 
Panie Burmistrzu, szanujmy to, co Pan powiedział na komisji, po 15. listopada 
budżet jest w rękach Radnych, proponujemy pewne zmiany,  czy one przejdą, czy 
nie przejdą, zobaczymy. 
 
Radny Jerzy Wroński – Jednak wracam do OSiR-u, kolego Radny Majak, jestem 
przekonany, jeżeli przejdzie ten wniosek Państwa, żeby jednak skroić ten budżet, 
pomniejszyć o 70.000 zł jestem przekonany że będzie po OSiR-ze, będzie to 
likwidacja OSiR-u, szkoda tych młodych dzieci. Dziwię się Panu, że jako trener do 
tego Pan dąży, kolego Majak. 
Wracając do Gazety Pyrzyckiej, również dąży do tego kolega Radny Miłosz, żeby 
jednak ta gazeta nie wychodziła, to nasze czasopismo pospolite, piękne Gazeta Ziemi 
Pyrzyckiej. Chyba dążymy do tego, żeby jeszcze zlikwidować kolego z Lipian, jak 
również Panie kolego z Info, żeby zlikwidować jeszcze te wydawnictwa i zostawić 
pospolity „Tygodnik Pyrzycki”. Tak chyba Państwu na tym zależy, ponieważ to jest 
piękne wydawnictwo proszę Państwa, tam gdzie jestem, jak również i Pan Burmistrz 
oczerniany ze wszystkiego tak, poprzez gazetę. Może Pani Radna Piotrowska się 
śmiać, bo to również i Pani zasługa jest w tym Proszę Państwa. Ja odnoszę się do 
Gazety Pyrzyckiej i zostanie „Tygodnik Pyrzycki”, co wszystko, co popadnie Panu 
Duklanowskiemu na język, powiem tak pospolicie, to wszystko pisze. Panie 
redaktorze, może Pan mnie wyzywać od ormowców, może Pan mnie wyzywać od 
złodziei, od różnego, od kryminalistów, tylko nie mów Pan na mnie „czarna dupa”. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Panie Radny, nie wypada, żeby Radny 
tak się zachowywał, jest to nieeleganckie, żeby tak się zachowywać. 
 
Radny Damian Błażejewski – Nie chciałbym się odnosić do wypowiedzi pana Jurka, 
ale jego wypowiedzi wynikało, że samorząd dotuje jeszcze 2 czasopisma, ale ja nie 
przypominam sobie, żebyśmy stawiali wniosek o likwidację tych czasopism 
i skądinąd nie są tytuły gminne. Prosiłbym, żeby Pan Przewodniczący ogłosił 10 
minut przerwy. 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Proszę pozwolić mi prowadzić sesję, 
chcemy wyczerpać dyskusję, żebyśmy już po przerwie mogli procesować dalej. 
 
Radna Danuta Cząstka – Ja naprawdę nie lubię strasznie, jak dochodzi już do takich 
różnych rzeczy. Uważam, że Pan Przewodniczący jest konkretnym facetem 
i wnioskuję o to, żeby zakończyć dyskusję, wiemy wszystko już jak jest i co, i każdy 
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się ustosunkowuje i zagłosuje tak jak będzie uważał. Tym bardziej, że mamy czas 
przedświąteczny, rozejdźmy się później tak jak ludzie normalni i spokojni. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Panie Burmistrzu, wspomniał Pan w swojej 
wypowiedzi, że może nastąpić rozwiązanie umowy, co do budowy ścieżki 
rowerowej. W związku z tym chciałbym, aby Pan poinformował nas, czy z taką 
decyzją Gmina poniesie jakiekolwiek koszty w momencie, kiedy ta umowa będzie 
rozwiązana? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że nie uprzedzajmy faktu, 
dlatego że w tej chwili jeszcze jest to w trakcie dyskusji, jeżeli po głosowaniu okaże 
się, że takie zagrożenie się pojawi, bo zaczynamy znowu dyskutować nad tematem, 
który jest nieistotny. Jeżeli po głosowaniu okaże się, że taka sytuacja nastąpiła to 
wtedy uważam, że zasadne będzie to pytanie.  
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym tylko uspokoić, ponieważ jest to, tak 
jak mówi Pan Przewodniczący, tylko pierwsza część wniosków, czyli jesteśmy po 
jednej stronie, za chwilę będziemy po drugiej stronie. W autopoprawce są również, o 
które tutaj Pan Burmistrz mnie zakrzyczał demagogicznie, że jest plac zabaw 
Mielęcin, Ryszewko, czyli ta zmiana, którą przegłosujemy też jakby ma 
spowodować, oczywiście w rozumieniu litery Pana Burmistrza, idąc w jego tonie, ale 
proszę się nie obawiać. Głosowaliśmy intencyjne uchwały, jesteśmy za tymi 
inwestycjami, więc proszę poczekać jakby na drugą część budżetu, czy na drugą 
część wypowiedzi. Na razie są wnioski o oszczędnościach, jak sami Państwo wiedzą, 
jak uda się przegłosować 500.000 zł, to zobaczycie, że to jest nawet więcej niż te 2 
projekty, które są po drugiej stronie. Także Panie Dubicki myślę, że ad vocem już nie 
trzeba, proszę wyczekać na to, jak odbędzie się glosowanie. 
Nasunęła mi się jeszcze jedna rzecz, przepraszam, ale z Pana Burmistrza 
wypowiedzi wyłapałam jedną rzecz, restrukturyzacja OSiR-u to jest likwidacja, ale 
restrukturyzacja długu to jest wydłużenie w czasie, uspokojenie itd. więc mamy 
jakby dwie definicje restrukturyzacji, to taka złośliwość, którymi się wymieniamy 
z Panem Burmistrzem na bieżąco. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę. 
 

          Przerwa od godz. 16:06 do godz. 16:40 
Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 14; 
 

Radny Miłosz Łuszczyk – Pragnę zmodyfikować swój wniosek, ponieważ słusznie 
zwrócono mi uwagę w przerwie, że dotacja była zwiększona o 30.000 zł, a nie 35.000 
zł na Gazetę Ziemi Pyrzyckiej w związku z tym mój wniosek również będzie 
dotyczył kwoty 30.000 zł, a nie 35.000 zł. 
 

Radny Damian Błażejewski – Po złożeniu mojego wniosku Pan Burmistrz mówił, że 
Rada stara się go ubezwłasnowolnić, nie chciałbym do tego doprowadzić i w trosce 
o zdrowie Pani Skarbnik, która musiałaby się natrudzić, żeby nasza Gmina działała 
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bardzo dobrze, wycofuję wniosek o wykreślenie § 12, natomiast podtrzymuję 
wniosek dotyczący § 15. 
 

Radny Krzysztof Dubicki – Proszę o pozwolenie odczytania stanowiska Klubu 
Radnych PSL i niezrzeszeni odnośnie budżetu. 
„Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
Kolejny już raz w tej kadencji Rady Miejskiej będziemy głosowali nad uchwaleniem 
budżetu Gminy. Wiemy, że sam proces opracowania budżetu nie należał do łatwych. 
Złożyło się na to kilka powodów: spadające dochody oraz coraz większe 
zobowiązania na oświatę, czy też pomoc społeczną wynikające z przerzucania 
odpowiedzialności, które nakłada na Gminę Rząd, a za którymi nie idą zwiększone 
dotacje z budżetu centralnego państwa. Wiemy, że przedstawiony projekt budżetu 
na 2014 r. jest budżetem trudnym, jednak widoczne jest to, że tworząc go, Burmistrz 
kierował się podstawowymi zasadami budżetowymi. Proponowany budżet jest 
kompromisem pomiędzy potrzebami mieszkańców, a możliwościami finansowymi 
Gminy. 
Szanowni Państwo, w projekcie budżetu nie znalazło się wiele inwestycji, na które 
zwracali uwagę zarówno Radni, jak też mieszkańcy naszej Gminy, takich jak np. 
remonty ulic. Uważamy jednak, że wybrane zostały te, które uznano za 
najważniejsze i na te inwestycje zostały zabezpieczone środki. Mamy nadzieję, że 
znajdą one swoją realizację w latach kolejnych. Należy zwrócić uwagę, że 
systematycznie od 2010 r. maleje zadłużenie Gminy Pyrzyce i w naszej Gminie widać 
symptomy poprawy sytuacji gospodarczej i finansowej, dlatego po analizie projektu 
budżetu pozytywnie oceniamy przedstawiony przez Pana Burmistrza Pyrzyc projekt 
na 2014 r. i będziemy głosowali za jego przyjęciem. Podpisali: Jerzy Wroński, Dariusz 
Jagiełło, Krzysztof Dubicki, Joanna Dąbrowska, Danuta Cząstka.” 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Chcę poinformować, że jeżeli chodzi 
o stanowisko tutaj dyskusji nie ma, pewnie gdybym dopuścił to mogłyby być różne 
zdania, ale informuję, że nad stanowiskiem się nie dyskutuje i do tego nie 
dopuszczam i od razu przepraszam Państwa. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
Radnego Miłosza Łuszczyka o wyprowadzenie z Działu 921, rozdziału 92116 kwoty 
30.000 zł. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 8, przeciw -6, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
złożony przez siebie o wyprowadzenie z Działu 926, Rozdziału 92604 kwoty 70.000 
zł. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 7, przeciw -7, wstrzymało się -0; 
Wniosek nie uzyskał akceptacji. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z Działu 750, Rozdziału 75023 kwoty 500.000 zł. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 8, przeciw -6, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
dotyczący autopoprawki o nie wyprowadzanie z Działu 710, Rozdział 71004 kwoty 
106.309,43 zł, żeby pozostała ona w budżecie. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 7, przeciw -6, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o pozostawienie w Dziale 801 kwoty 231.967,64 zł w rozdziałach: 
80101 (szkoły podstawowe) – 95.507,64 zł, 
80103 (oddziały przedszkole w szkołach podstawowych) – 10.440 zł 
80104 (przedszkola) - 38.820 zł 
80110 (gimnazja) – 52.400 zł 
80113 (dowożenie uczniów) – 25.300 zł 
80132 (szkoły artystyczne) – 9.500 zł, żeby nie zmniejszać wydatków. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 10, przeciw -3, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wykreślenie z § 15 całego punktu 1-go. § 15. brzmi: „Upoważnia się Burmistrza do: 
1) dokonywania zmian w planie wydatków: 

c. na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy, 
d. majątkowych, 

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami,” . 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za – 8, przeciw -6, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zwrócił się z prośbą, o przeliczenie 
dokonanych zmian i ogłosił przerwę. 

          Przerwa od godz. 16:51 do godz. 16:58 
Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 14; 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Także mamy OSiR uratowany. OSiR 
będzie i będziemy się tylko cieszyć, że będzie się tam coś działo. Może uda się 
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zorganizować taką imprezę o puchar przewodniczącego, liczę na to, co prawda nie ja 
przyczyniłem się do tego, że uratowano OSiR, ale może w nagrodę. 
 

Radna Małgorzata Piotrowska – W związku z przegłosowaną oszczędnością 
w wydatkach w kwocie 530.000 zł, wnioskuję o uzupełnienie wydatków 
majątkowych: 
- w Dziale 600 rozdział 60016 transport i łączność, chodzi tu o budowę ścieżki 
rowerowej w odcinku Ciepłownicza o kwotę zwróconą do oświaty, czyli o kwotę 
231.967,64 zł. 
- w ten sam sposób, analogicznie uzupełnienie o kwotę 106.309,43 zł wydatków 
majątkowych w Dziale 900 na zadanie budowa placu zabaw w miejscowości 
Mielęcin – 72.159,44 zł i doposażenie placu zabaw w miejscowości Ryszewko – 
34.149,99 zł, w związku z pozostawieniem tej kwoty w Dziale 710 plany 
zagospodarowania przestrzennego. 
- pozostałą część (wg moich wyliczeń) 191.722,93 zł przenieść do Działu 758, 
rozdziału 75818 zwiększając rezerwę celową inwestycyjną na drogi gminne. Tutaj 
pomysłem naszym, m.in. intencja było, żeby mogło w końcu dojść być może do 
wyremontowania ul. Słowackiego. 
Tym samym uspokoiliśmy Pana Burmistrza i mieszkańców odnośnie ścieżki 
rowerowej, bo tu się teraz sprawa wyjaśniła, placu zabaw w Mielęcinie i placu zabaw 
w Ryszewku. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Każdy wniosek będziemy głosowali 
oddzielnie. Z kwoty, którą udało się wygospodarować 530.000 zł proponuje się by 
kwotę 231.967,64 zł pozostawić w oświacie. 
 

Radna Małgorzata Piotrowska – Nie, przed momentem głosowaliśmy o to, żeby 
pozostawić kwoty, które Pan Burmistrz w autopoprawce jakby zabrał i one wróciły 
do rozdziału 801 oświata z podziałem i do rozdziału 710 plany zagospodarowania 
przestrzennego. Teraz musimy uzupełnić o te kwoty rozdział 600 transport i rozdział 
900 gospodarka komunalna. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o przekazanie kwoty 231.967,64 zł do Działu 600, rozdziału 600016 na ścieżkę 
rowerową. 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 11, przeciw -1, wstrzymało się -2; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o przekazanie kwoty 106.309,43 zł na place zabaw. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 11, przeciw -1, wstrzymało się -2; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 



 27 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o przekazanie pozostałej kwoty 191.722,93 zł do Działu 758, rozdziału 75818 
zwiększając rezerwę celową inwestycyjną w kategoriach drogi gminne. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 8, przeciw -1, wstrzymało się -5; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Radny Mariusz Majak – Panie Przewodniczący, ja tak chciałem ex post tego 
głosowania raz inaczej powiedzieć. Otóż budżet został przyjęty niemal w 99% tak jak 
proponował Burmistrz, dokładnie w 98,84%, 1,16% to proponowane zmiany przez 
Radnych, które uzyskały dzisiaj akceptację. Dlaczego to mówię, otóż dlatego to 
mówię, że zarówno w lokalnych mediach, jak i na spotkaniach z wyborcami często 
pojawiają się wypowiedzi Pana Burmistrz, że Radni wszystko blokują, że przez 
zmiany, jakie dzisiaj zaproponowaliśmy i jakich Rada dokonała, i pewnie zaraz 
przegłosuje Wysoka Rada cały projekt uchwały budżetowej. Zaznaczam, że 
finansowanie żadnej inwestycji nie zostało zmniejszone, w żaden sposób nie zostało 
zagrożone, a więc ścieżka rowerowa tak jak była w planie wydatków zaplanowana 
przez Pana Burmistrza, w takiej kwocie wydatki w budżecie są na tą inwestycję. 
Zmieniliśmy nieco źródła finansowania, czy może przesunęliśmy pewnego rodzaju 
finansowanie z innych rozdziałów, ponieważ mieliśmy inny punkt widzenia na to 
i tak jak mówiłem, mamy do tego w 100% prawo. Proponujemy, aby próbować 
zrobić coś z drogami dojazdowymi do nowo budowanych osiedli w Pyrzycach. Dziś 
trend jest taki, że powstaje dużo domków jednorodzinnych w Pyrzycach, ludzie 
budują indywidualnie i jest udręka tych ludzi z dojazdem tych ludzi do posesji. 
Organ wykonawczy tego nie widzi, próbujemy coś robić w tym kierunku, aby to 
zmienić, myślę przede wszystkim o ul. Słowackiego, są też jeszcze inne miejsca, ale 
ostatnio bardzo głośno było o tej ulicy i myślę, że Pan Burmistrz ma rozeznanie, co 
do tego, gdzie są potrzeby i w jakiś sposób wychodzimy tym potrzebom 
mieszkańców naprzeciw. 
Jeszcze powiem od siebie, jeśli chodzi o administrację, pewnie nie głosowałbym za 
zmianami w dziale administracja, gdyby polityka kadrowa Pana Burmistrza była 
nieco inna. Gdyby zamiast doradców, którzy są w tej kadencji zatrudniani w bardzo 
dużej ilości, ale nie spotkałem się, żeby jakikolwiek doradca był doradcą z dziedziny 
merytorycznej, czyli doradca z dziedziny zagospodarowania przestrzennego, 
doradca z dziedziny budownictwa, architektury, może architekt miejski, doradca 
z dziedziny drogownictwa. Wszyscy doradcy, którzy do tej pory byli zatrudniani, 
byli doradcami od innych spraw, doskonale Państwo wiecie, od jakich. W związku 
z powyższym ja jako Radny uważam, że zmiany w administracji, w tym dziale są 
potrzebne. 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2014 (Druk 619/13) 
wraz z autopoprawką i wniesionymi zmianami, czyli wnioskami, które zostały 
przegłosowane pozytywnie. 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr LI/476/13 stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

 
Do punktu 7 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 620/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  

Wyszedł Radny Dariusz Jagiełło – godz. 17:13; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 
Nr 18 do protokołu. 

2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący RM – Marian Osękowski – Odczytał Uchwałę Nr 
CXCIII.620.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 
z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Pyrzyce na 2014 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pyrzyce (Druk Nr 620/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr LI/477/13 stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 
na 2013 rok (Druk Nr 627/13). 
 
Projekt uchwały (Druk 627B/14)stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk 627A/14)stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk 627/14)stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 26 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 



 29 

Wyszedł Radny Dariusz Jagiełło – godz. 17:20; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Komisja Budżetu podjęła taką 
decyzję przy głosowaniu i uzasadniamy to tym, że przenoszenie tych pieniędzy 
28.400 zł na wynagrodzenia z ubezpieczeń, uznaliśmy, że to jest niezasadne 
chociażby z tego względu, że przy uchwalaniu poprzedniego budżetu, kiedy były 
zmniejszone wydatki na administrację w późniejszym czasie te pieniądze jak dyby 
wróciły i ja osobiście Pana Burmistrza na sesji pytałem, czy tych pieniędzy 
wystarczy. Pan Burmistrz zapewniał, że wystarczy na wynagrodzenia, a teraz się 
okazuje na koniec roku, że tych pieniędzy brakuje. 
 
Radny Mariusz Majak – Panie Burmistrzu mam jedno pytanie, bo na komisji nie 
uzyskałem odpowiedzi. Ostatni punkt Dział 926, rozdział 92604 zwiększenie 
wydatków o kwotę 6.013 zł, środki ze zwiększeń dochodów przeznacza się na 
wydatki statutowe w OSiR, konkretnie na jakie wydatki, czy na wydatki majątkowe, 
inwestycyjne, czy też na wydatki bieżące związane z bieżącą działalnością? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Odpowiem na pytanie Pana Radnego 
Majaka, otóż te 6.000 zł to jest kwota wyższa od planowanych dochodów, które OSiR 
osiągnął było taką niepisana zasadą, że środki wypracowane ponad plan w budżecie 
danego roku wracają do danej jednostki. 
Natomiast druga część pytania była, na co to jest potrzebne, otóż rozmawiałem 
z Panią Dyrektor i powiedziała, że przeznaczy te środki na zapłatę za energię 
cieplną, ponieważ w tym roku zima była dłuższa i niestety wydatki na energię 
cieplną też były większe, na energię cieplną na Geotermię. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu o nie przenoszenie wydatków jako zmniejszenie w Dziale 750 
(Administracja publiczna) w rozdziale 75023 – ze składek na ubezpieczenia 
społeczne kwoty 28.400 zł, na wynagrodzenia osobowe. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się -6; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2013 rok (Druk Nr 
627B/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr LI/478/13 stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
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Wyszła Radna Bożena Tołoczko – godz. 17:24; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zwrócenia się do Sejmu RP i Senatu 
RP z apelem o zmianę ustawy Kodeks wyborczy w zakresie 
wprowadzenia jednomandatowych okręgów wyborczych do Sejmu 
RP, w 460 okręgach jednomandatowych (Druk Nr 625/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 31 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zwrócenia się do Sejmu RP i Senatu RP z apelem o zmianę 
ustawy Kodeks wyborczy w zakresie wprowadzenia jednomandatowych okręgów 
wyborczych do Sejmu RP, w 460 okręgach jednomandatowych (Druk Nr 625/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13 za – 10; przeciw – 1; wstrzymało się -2; 
Uchwała Nr LI/479/13 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 
 

Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wojciecha 
Szadkowskiego (Druk Nr 633/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.  
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Na wstępie chciałbym tylko 
zwrócić uwagę, że zaistniał błąd drukarski, gdyż w projekcie druku winno być w § 1, 
żeby uznać skargę za zasadną, także proszę tych Radnych, którzy mieli błędnie 
wydrukowane o poprawienie, a to wynika też z treści uzasadnienia. 
Proszę o wysłuchanie mnie. 

 Jest to „projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pana Wojciecha 
Szadkowskiego na działalność Burmistrza Pyrzyc Rada Miejska w Pyrzycach 
uchwala, co następuje: 

§ 1. Uznać skargę Pana Wojciecha Szadkowskiego za zasadną. 
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§ 2. Zobowiązać Burmistrza Pyrzyc do pobierania w przyszłości opłat za zajęcie 
pasa drogowego drogi gminnej w przypadku rozwieszania plakatów 
i banerów wyborczych w pasie drogowym.  

§ 3 . Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
Pozwolę sobie odczytać treść uzasadnienia inaczej niż zazwyczaj, wydaje mi się, że 
jest sensowne i całościowo zrozumiałe. 
 „W dn. 23.10.2013 roku do Rady Miejskiej w Pyrzycach wpłynęła skarga Pana 
Wojciecha Szadkowskiego zam. Pyrzyce, który zarzucał Burmistrzowi Pyrzyc, iż 
pomimo posiadanej wiedzy przekazanej mu w dn. 20.02.2012 r. podczas sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach przez Krzysztofa Rosiaka nie podjął czynności w zakresie 
pobierania opłat za zajęcie pasa drogowego drogi gminnej od kandydatów na 
radnych: Ryszarda Grzesiaka i Wiktora Tołoczki podczas kampanii wyborczej 
w 2010 roku.  
W toku prowadzonego postępowania skargowego radni – członkowie Komisji 
Rewizyjnej dokonali analizy sytuacji prawnej, czy zasadnym jest pobieranie opłat 
w takiej sytuacji jak opisuje skarżący. Opierając się na obowiązujących przepisach 
prawa, a zwłaszcza Ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych 
stwierdzić należy, że umieszczony w pasie drogowym plakat wyborczy jest reklamą, 
o której mowa w art. 4 pkt. 23 tejże ustawy. Do takiej oceny skłania również analiza 
stanowiska Ministerstwa Transportu z dn. 07.09.2006 roku zawarta w piśmie 
Podsekretarza Stanu Piotra Stommy do Marszałka Sejmu RP, w którym zawiera się 
pogląd, że zgodnie z art. 40 Ustawy o drogach publicznych reklama w postaci 
ogłoszeń, plakatów wyborczych czy banerów nie związanych z utrzymaniem drogi 
jest zajęciem pasa drogowego podlegającym opłacie administracyjnej. Tym samym 
umieszczający taki element wizualny kampanii wyborczej w pasie drogowym 
winien zwrócić się do właściciela (zarządcy) drogi o zgodę na zajęcie pasa 
drogowego, uzyskać zgodę w formie decyzji administracyjnej oraz uiścić opłatę. 
Ustawa nie przewiduje żadnych zwolnień z wnoszenia opłaty za zajęcie pasa.  
Radni w czasie posiedzeń Komisji Rewizyjnej uzyskali wyjaśnienia pracownika 
Urzędu Miejskiego w Pyrzycach oraz otrzymali kopię dokumentów dotyczących 
pobierania opłat za zajęcie pasa drogowego przez uczestników kampanii wyborczej 
oraz działalności Burmistrza Pyrzyc po uzyskaniu informacji od Krzysztofa Rosiaka.  
Jak ustalono, w czasie kampanii wyborczej w 2010 roku Urząd Miejski w Pyrzycach 
nie wydawał decyzji w sprawie zajęcia pasa drogowego dotyczących reklam 
wyborczych. Nikt o taką decyzję nie zwrócił się. W czasie trwającej kampanii 
urzędnicy Urzędu Miejskiego w Pyrzycach nie podjęli czynności zmierzających do 
stwierdzenia faktu zajęcia pasa drogowego i uzyskania tym samym opłat 
administracyjnych.  
Po wystąpieniu Krzysztofa Rosiaka na sesji 20.02.2012 r., w dn. 16.08.2012 r. 
Burmistrz Pyrzyc zwrócił się do ENEA S.A. w Stargardzie Szczecińskim z prośbą 
o udzielenie informacji o tym, jakim komitetom wyborczym wydano zgodę na 
umieszczenie reklam wyborczych na słupach ulicznych, oraz w których miejscach. 
W odpowiedzi z dn. 21.08.2012 r. ENEA S.A. powołując się na tajemnicę handlową 
odmówiła przekazania informacji. Wysłano kolejne zapytania dn. 12.09.2012 r. do 
Pełnomocnika finansowego Komitetu Wyborczego Platformy Obywatelskiej RP 
w Warszawie, oraz do Państwowej Komisji Wyborczej w Warszawie o udzielenie 
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informacji, jednakże do chwili obecnej nie uzyskano odpowiedzi na pisma. Mając na 
uwadze brak dowodów na zajęcie pasa drogowego postępowanie zostało 
zawieszone, o czym w piśmie z dn. 24.05.2013 roku Burmistrz Pyrzyc poinformował 
Wojciecha Szadkowskiego.  
Analizując czynności podjęte przez Burmistrza Pyrzyc oraz pracowników Urzędu 
Miejskiego w Pyrzycach stwierdzić należy, że wykonane działania były opieszałe 
i mało skuteczne, zatem skarga Wojciecha Szadkowskiego jest zasadna. Czynności 
podjęto dopiero pół roku po zwróceniu uwagi na sesji Rady Miejskiej a do tego 
oparto się jedynie na pismach, na które nie uzyskano odpowiedzi i przez ponad rok 
nie monitowano o nie. Organ zarządzający drogami gminnymi zaniechał innych 
możliwości pozyskania dowodów w postępowaniu administracyjnym, chociażby 
przesłuchania świadków, przeanalizowania reportaży telewizyjnych bądź gazet 
z zapisanymi obrazami dokumentującymi miejsce umieszczania plakatów bądź 
banerów wyborczych. Tym samym, organ zarządzający drogami gminnymi, jakim 
jest Burmistrz Pyrzyc dopuścił do sytuacji zaniechania poboru należnych opłat za 
zajęcie pasa drogowego bez zgody zarządcy od wszystkich komitetów wyborczych 
dokonujących takich czynności. Podjęte po czasie działania okazały się rażąco 
nieskuteczne.  
Podsumowując uzasadnienie uchwały, Rada Miejska wskazuje, iż obecnie jest 
utrudnione dochodzenie roszczeń z tytułu zajęcia pasa drogowego dróg gminnych 
w czasie kampanii wyborczej w roku 2010 z uwagi na przedawnienie takich 
roszczeń, nie uzyskano zatem możliwych dodatkowych dochodów do majątku 
gminy Pyrzyce. Aby uniknąć podobnych zdarzeń w przyszłości Rada Miejska 
w Pyrzycach obliguje Burmistrza Pyrzyc do zdecydowanych i sprawnych działań 
w zakresie pobierania stosownych opłat w czasie kampanii wyborczych, a także na 
co dzień, w razie umieszczania reklam w pasie drogowym drogi gminnej.” 
Tytułem jeszcze własnego komentarza i wyjaśnienia do tego projektu i uzasadnienia, 
pragnę poinformować Szanownych Radnych, że Radna Bożena Tołoczko nie 
uczestniczyła w posiedzeniach Komisji Rewizyjnej w tym zakresie, wyłączyła się 
z obrad i ostatni akapit, wydaje mi się, że jest trzyletnie przedawnienie roszczeń, bo 
słyszę tutaj dyskusje Radcy Prawnego, chyba że są jakieś inne przepisy na to, to 
proszę o informację. 

Wyszli Radni:  
Dariusz Jagiełło, Małgorzata Piotrowska, Joanna Kołatkiewicz - Olszówka – godz. 17:29; 

Stan Radnych na sali – 10; 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo 
z pełną pokorą przyjmuję to, co zostało tutaj przedstawione, zgadzam się w 100%, co 
Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił. Proszę Państwa, żebyście 
Państwo głosowali za tą uchwałą, a ja w niedługim czasie dostarczę Państwu 
komplet dokumentów, który będzie świadczył o takim, a nie innym postępowaniu, 
o zasadności tej skargi, która została tutaj przedstawiona. Jestem w posiadaniu 
dokumentów, całego kompletu i niedługo je Państwu przedstawię.  
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Szanowni Państwo, Panie 
Burmistrzu, przyznam się szczerze, że z pierwszej części Pana wypowiedzi byłem 
zadowolony, że Pan mnie pochwalił, ale na drugą część wypowiedzi czuję się 
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zakłopotany, żeby nie powiedzieć, zlekceważony. Ponieważ Komisja Rewizyjna 
obradując na posiedzeniach wysłała również do Pana zapytania o przedstawienie 
wszystkich możliwych dokumentów i Pan nagle mówi o tym, że Pan dokumenty 
posiada, a na posiedzenie Komisji Rewizyjnej nie otrzymałem żadnych dokumentów.  
Na tamten czas tych dokumentów nie było? Ja w tej chwili czuję się bardzo 
zlekceważony. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tak, ponieważ był to długotrwały proces 
i tak jak Pan zaznaczył, że wiele instytucji nie udzielało nam odpowiedzi, dopiero 
w ostatnim okresie czasu, bodajże kilka dni temu otrzymałem komplet dokumentów, 
jestem w posiadaniu tego kompletu i myślę, że zarówno Państwu jak i komu innemu 
również przedstawię te materiały. 
  
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Myślę, że na tę okoliczność są 
inne dokumenty i proponowałbym tego w tej chwili nie glosować. Jak Pan Burmistrz 
ma, to Komisja Rewizyjna niechby zajęła się jeszcze raz tą sprawą, żeby to był 
komplet, żeby nie okazało się, że przegłosowaliśmy coś, co nie jest zasadne, albo 
niepotrzebne, nie w tym kierunku idziemy, jak są jakieś nowe okoliczności to 
Komisja powinna się z tym zapoznać i dopiero przedstawić ten projekt uchwały.  

Wszedł Radny Dariusz Jagiełło – godz. 17:35; 
Stan Radnych na sali – 11; 

 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Panie Burmistrzu, w bardzo 
łagodnych słowach wyrażam swój żal i ubolewanie, że Pan jednak odczuwam, że 
ignoruje Komisję Rewizyjną. Jest to organ statutowy Gminy Pyrzyce, ma Pan wiedzę 
o tym, że trwa postępowanie administracyjne w oparciu o przepisy kodeksu 
postępowania administracyjnego. Pański pracownik oraz Pan jesteście zapytywani 
przez Radnych, za pośrednictwem Przewodniczącego Rady, dzisiaj wprowadzam na 
sesję projekt i Pan mówi mi o tym, że Pan od kilku dni jest w posiadaniu dowodów 
mających wpływ, bądź mogących wpłynąć na postępowanie administracyjne. Zatem 
pytanie moje jest jeszcze inne, czy w innych prowadzonych postępowaniach Pan 
również coś ukrywa? Panie Burmistrzu to teraz ja naprawdę nie wiem, co myśleć 
o Pana postępowaniu. Powinien Pan w mojej ocenie poinformować mnie jako 
przewodniczącego, jak Pan mnie nie lubi, to Przewodniczącego Rady Miejskiej 
„słuchajcie Panowie wpłynęły dokumenty, będziemy analizowali”, bo teraz 
prowadzi Komisja Rewizyjna postępowanie w sprawie tłucznia z działek przejętych 
od PKP, ja się pocę w domu siedzę piszę protokół i zaraz się okaże, że Pan też ma coś 
w zanadrzu. Panie Burmistrzu trochę powagi, ja pomijam fakt, że to dotyczy, nawet 
można się pokusić o stwierdzenie, jakiś rozgrywek personalnych, mnie to (mówiąc 
kolokwialnie) nie interesuje, ale proszę, żeby Pan szanował Komisje Rewizyjną. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
proszę mnie nie posądzać o brak szacunku do Pana i do pracy Pańskich członków tej 
Komisji Rewizyjnej. Ja bardzo Państwa szanuję, szanuję bardzo Pastwa pracę tę, 
którą wykonaliście podczas tych spotkań, natomiast ja z wielkim zdziwieniem dzisiaj 
przyjąłem informację i dowiedziałem się dopiero w momencie, kiedy przyszedłem 
na te salę, usiadłem i zobaczyłem dokumenty, że mam przed sobą projekt uchwały 
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w sprawie zakończenia już tej sprawy. Nikt mnie nie pytał, czy już ta sprawa jest 
zakończona, dlatego ja cały czas prowadziłem jeszcze działania, żeby pozyskać 
jeszcze dokumenty, dodatkowe dowody na to, że jednak ta skarga jest zasadna. 
Dlatego jestem zdziwiony, że już Państwo zakończyliście prace i to postępowanie 
nad tą skargą, dlatego oczywiście, że te dokumenty Panu ujawnię, kiedy mówię, 
niedawno je otrzymałem i nie wiedziałem, że Pan już zakończył prace, że dzisiaj Pan 
przedłożył projekt uchwały, dlatego jestem zaskoczony, że jest on już dzisiaj. 

Weszła Radna Joanna Kołatkiewicz - Olszówka – godz. 17:38; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Projekt tej uchwały Panie 
Burmistrzu w Biurze Rady leży od kilku dni, spokojnie wykonując kroki z piętra 
pierwszego na drugie do Biura Rady mógł Pan się dowiedzieć, albo zadzwonić i też 
byłoby wiadomo, ale rozumiem, że to taki wypadek przy pracy i w przyszłości Panie 
Burmistrzu będzie taka szersza transmisja wymiany informacji między nami. Ja 
przyjmuję Pana wyjaśnienia jako logiczne. 
 
Radny Jerzy Wroński – Myślę, że Pan Przewodniczący nie popełnił żadnego błędu 
w związku ze swoimi wyborami, które gdzieś tam wisiały na słupach, jak tutaj 
słyszymy i uważam, że Rada powinna przegłosować projekt tej uchwały, żeby 
wyjaśnić, żeby raz na zawsze Panie Przewodniczący sobie wyjaśnić sprawę 
i zakończyć to. Widzi Pan, co się robi u nas w Radzie, jeden na drugiego donosi, 
jeden na drugiego skarży Panie Przewodniczący, taka jest prawda. Uważam, żeby 
przegłosować ten projekt uchwały, żeby to raz na zawsze wyjaśnić, żeby nie ruszali 
ani Pana ani mnie. 
 
Radna Danuta Cząstka – Ja popieram słowa Jurka i właśnie też taką decyzję 
podjęliśmy, skończyć to i będzie święty spokój. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wojciecha Szadkowskiego (Druk Nr 
632/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się -4; 
Uchwała Nr LI/480/13 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze 
świetlic wiejskich Gminy Pyrzyce (Druk Nr 629/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.  
 
Projekt został wyprowadzony z porządku obrad przez Burmistrza Pyrzyc. 
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Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetowych gminy, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2013r. (Druk Nr 
631/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 39 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii  - opinia stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 

Wyszedł Radny Miłosz Łuszczyk – godz. 17:41; 
Stan Radnych na sali – 11; 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wydatków budżetowych gminy, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2013r. (Druk Nr 631/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11 przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr LI/48/13 stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do zaciągnięcia 
zobowiązania na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Oznakowanie granic 
Miasta i Gminy Pyrzyce wraz z promocją obszarów wiejskich objętych LSR” (Druk 
Nr 628/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 42 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 44 

do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 45 do protokołu. 

 
Projekt został wyprowadzony z porządku obrad przez Burmistrza Pyrzyc. 
 

Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Miejskiej w Pyrzycach na 2014 rok (Druk Nr 626/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 46 do protokołu.  
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Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 48 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii – opinia wraz z wnioskami stanowi załącznik Nr 49 do 

protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że Pan Burmistrz 
również złożył swoje pewne sugestie, które zostały odczytane i stanowią załącznik 
Nr 50 do protokołu. 
- Odczytał pismo Pana Kazimierza Lipińskiego dotyczące Geotermii, które stanowi 
załącznik Nr 51 do protokołu. Poinformował, że było to uwzględnione w opinii 
Komisji Rolnictwa. 
- Odczytał pismo Pana Kazimierza Lipińskiego dotyczące rolnictwa, które stanowi 
załącznik Nr 52 do protokołu.  
Mieliśmy taką informację, również przekazywaną przez Pana Burmistrza, że ten 
temat był również poruszany przez Pana Przewodniczącego Powiatowego Izb 
Rolniczych Pana Masternaka, żebyśmy taką debatę przeprowadzili. Mieliśmy ją 
zrobić w grudniu, ale na wspólnym spotkaniu z Panem Burmistrzem doszliśmy do 
wniosku, że to jest zbyt szeroki temat i byłoby dobrze, żebyśmy się tym tematem 
zajęli. Myślę, że niezmienne jest jakby nasze stanowisko, że to powinno być 
w styczniu i ja proponowałbym w ten sposób, żebyśmy te materiały, które tutaj 
zostały przedłożone, czy sugestie, uwzględnili w tym naszym planie. Natomiast 
chciałbym, żebyście Państwo Radni się wypowiedzieli, bo jeżeli w styczniu zrobimy 
taką poważną debatę na temat rolnictwa to czy zasadnym byłoby, żeby w miesiącu 
lutym znowu rozmawiać o aktualnej sytuacji w rolnictwie na terenie gminy Pyrzyce, 
to chyba byłoby niecelowe. Chcę, żebyście się Państwo wypowiadali, przede 
wszystkim Ci Państwo, którzy tego jesteście bliżej, bo jeżeli chodzi o funkcjonowanie 
Geotermii i plan wykorzystania solanek on jest planowany na wrzesień i myślę, że 
moglibyśmy to zostawić przy komisjach i sesji w miesiącu wrześniu. Wydaje mi się, 
że ta propozycja Burmistrza, która była tu przed chwilą przeze mnie odczytana, 
wybór jednego z poniżej wymienionych sądzę, że te wszystkie sprawy są bardzo 
istotne i żeby nie robić nadzwyczajnej sesji, może ten cały zestaw (zwracam się 
oczywiste do Państwa Radnych), żebyśmy te wszystkie sprawy umieścili. Sądzę, że 
korzystniej jest, żeby sesja nawet trwała troszeczkę dłużej, a nie robić sesji 
nadzwyczajnej. Każda sesja to są dodatkowe koszty, o nich nie chcę dzisiaj mówić, 
ale Państwo się orientujecie, więc wydaje mi się, że cały ten blok proponowałbym 
(trzeba to jeszcze go raz przeczytam), żebyśmy go wprowadzili w pierwszym 
punkcie. Nie widzę tutaj sprawy gospodarki ziemią, a taki temat miał być Z Agencją 
Nieruchomości Rolnych i tutaj w tym miejscu miał być, to myślę, żeby Panie 
Burmistrzu należałoby go dołożyć, bo miał wypowiadać się Pan Dyrektor. Miałbym 
taką propozycje, jeżeli Wysoka Rada pozwoli, żebyście Państwo dali nam, może 
mnie bardziej, to uprawnienie, że ja wspólnie z Burmistrzem byśmy ten blok jakiś 
zaproponowali i byłby wstawiony, to tylko na zasadzie jakiegoś zaufania 
i w styczniu się Państwo o tym dowiecie, bo będzie sesja. Proponowałbym,  żebyśmy 
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ten temat doprecyzowali, natomiast co do września to będziemy głosować wniosek 
Komisji Rolnictwa, czyli jeżeli chodzi o miesiąc luty – Aktualna sytuacja 
w rolnictwie, to on byłby ujęty w miesiącu styczniu, więc wydaje mi się 
bezprzedmiotowe, ale tutaj muszę posłuchać Komisji Rolnictwa, żeby to 
wyprowadzić , a wprowadzić te temat w styczniu. 
 
Radna Danuta Cząstka – Wydaje mi się, że temat rolnictwa to powinien być sam 
temat rolnictwa, bo tam jest dużo rzeczy, Ci rolnicy też chcieliby się wypowiedzieć.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Czyli sugestia, żeby jednak zrobić dwie 
sesje. 
 
Radna Danuta Cząstka – Była taka propozycja, ich prośba, był u nas na Komisji 
Przewodniczący, żeby poświęcić tą sesję tylko na temat rolnictwa, żeby ona była taka 
tylko typowo rolnicza sesja, czyli tak wygląda, żeby była sama sesja rolnicza na 
temat rolnictwa. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Jak uważacie, to wtedy musielibyśmy 
na miesiąc styczeń zaplanować dwie sesje, jeżeli chcemy w tym kierunku pójść to 
wtedy musimy zaplanować w miesiącu styczniu dwie sesje, żeby nie robić 
nadzwyczajnej. Moja sugestia była, chyba że luty, ale wiem, że były zobowiązania 
nasze i Burmistrza, żeby to zrobić w grudniu, ale dogadaliśmy się, że jeszcze styczeń 
jest do przyjęcia i znowu przeciąganie na luty, to znowu przez rolników będzie źle 
przyjęte. 
 
Radna Danuta Cząstka – Chodzi o to, żeby w styczniu była jedna sesja, a później 
w lutym, żeby wprowadzić ten punkt, żeby było rolnictwo, może znajdą się jakieś 
tematy, czy jakieś sprawy, żebyśmy mogli być zapoznani, czy wiedzieć o czymś 
więcej, czy pomóc im coś trzeba. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Tak, tylko my cały czas 
zastanawialiśmy się (oczywiście jestem otwarty na temat), żeby jeżeli chodzi 
o rolnictwo to zrobić blok, który załatwiłby temat przynajmniej na pół roku, nikt nie 
mówi, że raz w roku rozmawiamy o rolnictwie, tylko jeżeli chcemy to zrobić 
oddzielną sesją, to musiałyby w styczniu być dwie, ale posłuchajmy, może Pan 
Burmistrz ma inne spojrzenie. 
 
Radna Danuta Cząstka – Dobrze, niech zdecydują Radni. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jeżeli wolno mi zaproponować to 
oczywiście Szanowni Państwo Radni zadecydujecie w jaki sposób to zrobić. Moja 
propozycja jest następująca, żeby w styczniu zwołać normalnie tak jak przypada 
sesja 23 stycznia, zrobić pół godziny przerwy, żeby to była jedna sesja i wówczas 
rolników zaprosić na oddzielny blok poświecony tylko i wyłącznie rolnictwu. 
Żebyśmy już tylko obradowali na temat rolnictwa i wówczas unikniemy zwoływania 
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podwójnych sesji. Myślę, że te pół godziny na obiad sobie zrobimy przerwę, 
a Państwo rolnicy wówczas przyjdą na określoną godzinę i będzie to ta sama sesja. 
Jak już jestem przy głosie, bo to były sprawy organizacyjne, natomiast chciałbym się 
odnieść do zapisów w pewnym piśmie, które Pan przeczytał. Ja zdecydowanie się 
nie zgadzam z tymi zapisami, które tam zostały zawarte, ponieważ jako Burmistrz 
Pyrzyc podjąłem w ostatnim okresie i to dosyć już długim, zdecydowane działania 
na rzecz, co najmniej pyrzyckiego rolnictwa. Jestem od wielu, wielu miesięcy obecny 
razem z rolnikami na wielu spotkaniach, rozmawiamy, spotykamy się i myślę, że 
jesteśmy zgodni, co do polityki rolnej na terenie naszej Gminy, a tę politykę głównie 
kreują rolnicy, którzy w tej chwili chcą bardzo i czynią wszelkie starania walki o tę 
Polską ziemię, która jest niestety wykupywana przez kapitał obcy w różny sposób, 
w sposób często niedozwolony i myślę, że mogę sobie nawet w ten sposób 
powiedzieć, że ja jestem razem z rolnikami na wielu, wielu spotkaniach i wiele, wiele 
działań i rozmów podejmujemy, żeby ten problem rozstrzygnąć. Także nie zgadzam 
się z tym zapisem, który Pan przed momentem przeczytał. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Proponuję wobec tego tak, że jeżeli 
chodzi o tę tematykę po przerwie, że tak się wyrażę w miesiącu styczniu będzie to 
sesja 23 stycznia, bo robimy tak, żeby to był przedostatni czwartek i ten temat 
dopracujemy, i proponuję to, żeby traktować, że jest wprowadzony w polan pracy 
Rady.  
Natomiast przegłosować winniśmy wniosek drugi, aby w miesiącu wrześniu 
rozszerzyć temat związany z Geotermią o „Plan i sposób wykorzystania solanek”, 
taki jest wniosek Komisji Rolnictwa i Ekologii. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Komisję Rolnictwa i Ekologii, która wnioskuje o rozszerzenie 
w miesiącu wrześniu tematu związanego Z Geotermią o „Plan i sposób 
wykorzystania solanek”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskała akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Innych zmian nie ma, natomiast 
chciałem Państwa przeprosić, ale przyjęta zasada przeze mnie, żeby sesje odbywały 
się w przedostatni czwartek doprowadziła do tego, że wypadła nam sesja 17 
kwietnia, a jest to Wielki Czwartek, więc żebyśmy takiej sytuacji nie mieli to 
proponuję, żeby to był 24 kwietnia, czyli ostatni czwartek wyjątkowo poświąteczny, 
żebyśmy mogli do tego tematu wrócić. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Pyrzycach na 2014 rok 
(Druk Nr 626/13) wraz z przegłosowanym wnioskiem Komisji Rolnictwa i Ekologii 
i łącznie z propozycją Komisji Rolnictwa, żeby rozmawiać na temat sytuacji 
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w rolnictwie, ja proponuję, żeby było to w miesiącu styczniu. Ten temat będzie 
poruszany bardzo szczegółowo, pozwólcie, że ja z Burmistrzem sobie to dopracuję, 
a Wysoka Rada jak otrzyma odpowiedni materiał na obrady sesji to wtedy ten 
materiał na pewno będzie się tam znajdował. 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr LI/482/13 stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/416/13 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 14 sierpnia 2013 r. 
o przeprowadzenie referendum w sprawie odwołania Burmistrza 
z powodu nieudzielenia absolutorium (Druk Nr 630/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 54 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 55 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 56 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zwrócił się z prośbą do 
wnioskodawców o zabranie głosu i krótko uzasadnił wniosek o wprowadzenie pod 
obrady takiej uchwały. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Rada Miejska w Pyrzycach w sierpniu podjęła uchwałę 
o przeprowadzeniu referendum w sprawie odwołania Burmistrza z powodu 
nieudzielenia absolutorium. Grupa Radnych, która przedkłada w dniu dzisiejszym 
projekt uchwały o uchyleniu tamtej uchwały bierze pod uwagę fakt, że przed 
momentem była zacięta dyskusja w sprawie budżetu, w sprawie cięć tych pieniędzy 
mówiono wiele o braku tych pieniędzy w różnych jednostkach. Wiadomo, że 
referendum musi ponieść jakieś koszty. Koszty referendum wynosiły w momencie, 
kiedy było referendum o odwołanie byłego Pana Burmistrza ówczesnej kadencji ok. 
40.000 zł. W momencie takim, kiedy tych pieniędzy nie ma uważamy, że referendum 
takie jest niezasadne. Nie stać nas na wykładanie pieniędzy w takiej sytuacji. 
Druga sprawa: w jednym z wariantów, w momencie, kiedy by referendum byłoby 
skuteczne i Burmistrz musiałby odejść, czego nie życzymy Panu Burmistrzowi, 
musiałyby nastąpić wybory Burmistrza, może za 2 miesiące, może za 3 miesiące, ale 
w jakimś niedługim terminie, wiąże się to znowu z wydatkami załóżmy, że też 
40.000 zł biorąc pod uwagę, że za kilka miesięcy, w październiku, wyborcy będą już 
mieli możliwość planowane wybory. Uważamy, że jedne wybory, za moment drugie 
wybory i wydawanie tyle pieniędzy, wyrzucanie w błoto, jest to niezasadne. 
W związku z tym Szanowna Rado proszę o zastanowienie się dokładne, czy podjęcie 
tejże uchwały nie byłoby zasadne. Proszę Wysoką Radę o podjęcie takiej uchwały. 
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Radny Damian Błażejewski – Pan Krzysztof w swoim wystąpieniu uzasadniając 
uchwałę podał kosz referendum ok. 40.000 zł, ja podam bardziej dokładną kwotę 
145.000 zł wypłacone odszkodowania za niesłuszne zwolnienia. Nie znam kosztów 
wszelkich odwołań Pana Burmistrza od naszej decyzji, gdzie reprezentowała go 
kancelaria prawna, jeżeli to było w ramach pracy dla Urzędu to jestem w stanie 
jeszcze to zrozumieć, jeżeli jako osoba prywatna to wydatki takie były niezasadne. 
Można byłoby wiele mówić na temat postępowania Burmistrza Pyrzyc, jeżeli mamy 
się licytować, co ile więcej by kosztowało, myślę, że ta kwota niż 145.000 zł jest 
o wiele wyższa niż te ok. 40.000 zł. 
 
Radny Jerzy Wroński – Nie chciałbym tu z Radnymi polemizować na temat 
wydatków, ale są to wydatki uzasadnione, że tyle referendum nasze by kosztowało. 
Przedstawił kolega radny Dubicki jeden argument, a z drugim argumentem może 
być tak, że na 6 miesięcy zamiast Burmistrza może przyjmuje Komisarz i wtedy nie 
ma Rady, nie ma Burmistrza, a obowiązki Burmistrza i Rady przejmuje Komisarz. 
Wtedy Komisarz może zrobić to, co będzie chciał. Z uśmiechem na twarzy może 
zlikwidować szkoły, może pozwalniać pracowników, może zlikwidować inne 
jednostki, ponieważ będzie sam decydował, nikt nie będzie mógł mu przeszkodzić 
w tej sytuacji i jest właśnie taka możliwość, że może przyjść Komisarz. 
 
Radny Damian Błażejewski – Ferujemy wyroki, że przyjdzie Pan Komisarz, tutaj na 
sali jest Pan Kierownik Wydziału oświaty, kiedy Pan Burmistrz musiałby zgłosić do 
Kuratorium restrukturyzację oświaty? Do końca lutego Rada podejmuje uchwałę, 
czyli tak, idąc tokiem myślenia Pana Jerzego to, jeżeli by przyszedł Komisarz, czego 
nie życzę naszej Gminie, byłby to miesiąc może kwiecień, wybory Pan Krzysztof 
mówił, że będą w październiku przyszłego roku, to nijak mi nie wychodzi ten luty, 
nie zdąży. Pan Komisarz nie podejmie takiej decyzji chyba, że będzie inna „para 
kaloszy” i komisarz zostanie nam narzucony, wtedy nie wiem, jak długo będzie 
komisarz, czego nie chciałbym dożyć, jako mieszkaniec tej Gminy. Także na dzień 
dzisiejszy nie straszmy naszych dzieci, że zlikwidujemy im szkoły i nie straszmy 
mieszkańców, że będziemy likwidować szkoły. 
 
Radny Marian Osękowski – Te koszty, które tu koledzy podajecie to nie są koszty 
naszej Gminy, te koszty są zwracane i to jest z wyborów, a nawet jak są zwracane to 
są kosztami pośrednimi, czyli są zwracane z budżetu Państwa. Natomiast koszty 
referendum są kosztami zwracanymi. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący uważam, żeby na ten temat 
wypowiedział się Pan Prawnik i myślę, że wyrówna nasze wątpliwości. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Panie Przewodniczący, ja osobiście rozmawiałem 
z Biurem Wyborczym w Szczecinie i wszelkie koszty oprócz kart do głosowania 
ponosi Gmina.  
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Radny Damian Błażejewski – Panie Krzysztofie to uchyli Pan rąbka tajemnicy, jakie 
są to wszelkie koszty oprócz kart wyborczych i do kogo trafią? Do ludzi pracujących 
w komisjach wyborczych, czyli do naszych mieszkańców.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLII/416/13 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 14 sierpnia 2013 r. o przeprowadzenie referendum w sprawie odwołania 
Burmistrza z powodu nieudzielenia absolutorium (Druk Nr 630/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 6, przeciw - 5, wstrzymało się -0; 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Stwierdził, że projekt uchwały uzyskał 
akceptację i cieszymy się bardzo, że nie będziemy o tych kosztach rozmawiać, 
o których była mowa przed chwilą. 
 
Uchwała Nr LI/483/13 stanowi załącznik Nr 58 do protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Skoro nie ma osoby, która zgłosiła 
interpelację, to odpowiedź Pan Burmistrz udzieli na piśmie. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 15 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech – Chciałbym mimo wszystko sprostować 
pewną wypowiedź Pana Radnego Błażejewskiego, że nie wiem skąd kwota 145.000 
zł, na pewno to nie jest kwota na 100%, przegranych procesów sądowych 
z pracownikami, to dementuję zdecydowanie. Chciałbym powiedzieć jeszcze, że 
Kancelaria SDO, która nas reprezentuje jest po pierwszej rozprawie, czyli po 
pierwszej instancji i powiem tylko tyle, że uratowała nam na dzień dzisiejszy 
1.000.000 zł, które nie wiadomo, czy nie musielibyśmy zapłacić. Także nieraz trzeba 
ponieść jakieś drobne, różnie to można określać, ale nieraz trzeba ponieść pewne 
straty, żeby zyskać zdecydowanie więcej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Rozumiem Panie Burmistrzu, że 
najpierw trzeba coś włożyć, żeby później coś wyjąć.  
 
Radny Damiana Błażejewski – Panie Burmistrzu, nie myślałem, że będziemy 
polemizować na temat 145.000 zł, taką informację uzyskałem od Pana. Pan podpisał 
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na moją interpelację odpowiedź, że jest 145.000 zł wydane ugody za przegrane 
procesy, ale to jest 145.000 zł, a odnośnie kancelarii to ja nie mówiłem, że są jakieś 
koszty, ja myślałem, że to jest w ramach pracy tej kancelarii dla naszego Urzędu 
Gminy.  
Skoro jesteśmy w wolnych wnioskach, to chciałbym zabrać głos. Cieszę się, że 
znalazł się na ścianie panteon, acz nie jest jeszcze kompletny, jest kilkanaście braków, 
ale to przynajmniej wesoło wygląda na tych postkomunistycznych ścianach. Także 
jest naprawdę super, szkoda, że w ubiegłym roku, gdy zwróciliśmy pieniądze do 
Urzędu nie udało się tej sali wyremontować. Poprzednia Pani Sekretarz walczyła jak 
lwica o te pieniądze na remont m.in. tej sali, nie udało się tego wykonać. Mam mały 
wniosek, chciałbym, żeby Pan Burmistrz przedstawił nam na następną sesję postęp 
prac odnośnie odbudowy spalonych mieszkań na ul. Niepodległości. Jest taki 
wniosek na najbliższą sesję, jeżeli jest taka możliwość to chcielibyśmy wiedzieć, co 
się tam dzieje, bo skądinąd w Pana informacji jest taka informacja, że było spotkanie 
z pogorzelcami, mam nadzieję, że prace idą do przodu i jest takie małe światełko 
w tunelu, że odbudujemy te mieszkania. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech – Myślę, że nie będziemy czekali do 
następnej sesji planowej tylko spotkamy się zaraz po nowym roku, ponieważ jestem 
już przygotowany na 100% do tego, żeby Państwu zaprezentować koncepcję 
odbudowy mieszkań przy ul. Niepodległości.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Chcę powiedzieć, że Radni, którzy 
opuścili dzisiaj sesję podczas obrad to jest za moją wiedzą i moją zgodą, także żeby 
nie było później powiedziane, że wychodzą sobie, kiedy chcą, bo takie niektóre 
obiegowe chodzą informację, dlatego będę na bieżąco na każdej sesji mówił, że jest to 
za moją wiedzą. Jeżeli będzie bez mojej zgody to oczywiście też poinformuję Wysoką 
Radę, żebyśmy wiedzieli, że mamy niezdyscyplinowanych Radnych, dzisiaj akurat 
te osoby, które opuściły salę taką wiedzę mam, z jakich powodów m.in. Pan Miłosz 
Łuszczyk przekazał mi taką informację, że otrzymał pismo od Wojewody 
Zachodniopomorskiego i tutaj jakby sprawa dotyczy naszego biura prawnego 
odnośnie sesji nadzwyczajnej, gdzie zgodę na jakiekolwiek zmiany zdaniem tutaj 
państwa, zawsze powinna być zgoda wnioskodawcy sesji. Okazuje się, że 
„obowiązek uzyskania zgody wnioskodawcy wymagany jest jedynie w przypadku 
zmiany porządku obrad sesji, nie zaś projektów uchwał.” Takie mam wyjaśnienie, 
które stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. Nie chodzi tu o to, żeby polemizować 
tylko informuję tutaj Pana Mecenasa, jeżeli będzie chciał się z tym zapoznać to nie 
ma problemu, chodzi o to, żebyśmy na przyszłość mieli taką informację. 
Poinformował o pismach, które wpłynęły do Biura Rady Miejskiej: 
- Odczytał pismo od Sztabu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy wystąpił do 
Rady, że w dniu 12 stycznia odbędzie się XXII Finał WOŚP i proszą o wsparcie 
finansowe lub rzeczowe (Pismo stanowi załącznik Nr 60 do protokołu).  
- Odczytał pismo od Pyrzyckiej Inicjatywy Obywatelskiej dotyczące poparcia 
wniosku o umożliwienie mieszkańcom Gminy czynnego udziału w podejmowanych 
działaniach samorządowych, a tym samym wyrażenie zgody na dopuszczanie 
wolnych wniosków i interpelacji mieszkańców na sesjach Rady Miejskiej. (Pismo 
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stanowi załącznik Nr 61 do protokołu). Oczywiście my na ten temat będziemy 
jeszcze rozmawiali z radnymi, natomiast chcę powiedzieć w ten sposób, że tak jak do 
tej pory czyniłem i myślę, że nie ulegnie to zmianie, że jeżeli ktoś zwróci się na 
piśmie, w jakiej sprawie chciałby zabrać głos, jeżeli to będzie związane z porządkiem 
obrad zawartym na sesji, to oczywiście uważam, że tak. Natomiast, jeżeli 
chcielibyśmy wszystkich dopuścić do głosu, którzy z takich, czy innych powodów 
mogą być niezadowoleni, bądź to z pracy Rady, bądź Burmistrza to myślę, że te sesje 
byśmy prowadzili jeszcze nie wiadomo ile dłużej. Natomiast taką weryfikacją, 
niestety demokracja ma to do siebie, to są wybory. Jeżeli ktoś uzna, że Radny, który 
został wybrany nie realizuje tego, czego oczekujemy, a możliwość spotkania się 
z Radnymi istnieje, bo są dyżury przewodniczącego, bądź zastępców w każdy 
poniedziałek. Natomiast, jeżeli ktoś z mieszkańców chciałby się z wybranym 
Radnym spotkać, to nie ma żadnego problemu, żeby umówić się i spotkać się 
w Biurze Rady. Natomiast w sprawach istotnych, ważnych, dopuszczałem 
i dopuszczał będę mieszkańców, natomiast nie uczynię tego nagminnie, bo również 
z podobnym pismem wystąpił Pan Burmistrz. Będąc na spotkaniu zorganizowanym 
pt. „Spotkania Burmistrza z mieszkańcami” też taki wniosek padł i Pan Burmistrz 
zwrócił się do mnie, że popiera tą inicjatywę, chciałby żeby w ten sposób 
postępować. (Pismo stanowi załącznik Nr 62 do protokołu). Ja swoje stanowisko 
w tej chwili wyraziłem, myślę, że na prezydium też na ten temat będziemy 
rozmawiali, natomiast członkowie Rady powiedzą, że powinienem robić to inaczej, 
to oczywiście ja się pokłonię, nigdy nie będę robił czegoś, co jest tylko moim zdaniem 
dobre. 
Natomiast uważam, że jeżeli dopuścimy mieszkańców i będziemy rozmawiali, to 
podejrzewam, że to nie będzie dobre, na pewno, czym innym jest, jeżeli spotykamy 
się z pewną grupą, czy to rolników, czy przedsiębiorców, jeżeli temat będzie na sesji 
poruszany, to trudno, żeby tym osobom nie udzielić głosu. Natomiast, jeżeli 
będziemy chcieli korzystać z tego, to uważam, że to spowoduje bałagan i nie 
będziemy mieli powagi tego gremium, jakim jest Rada Miejska w Pyrzycach. 
- Poinformował o piśmie od Pana Arkadiusza Fiącka i Pana Piotra Ćwiklińskiego do 
wiadomości Rady dotyczące wstrzymania wykonania decyzji (dotyczy to 
wiatraków). (Pismo stanowi załącznik Nr 63 do protokołu).  
- Pismo dotyczące referendum, które stanowi załącznik Nr 64 do protokołu. Już 
Państwo o tym wiecie, jakby bezprzedmiotowa stała się sprawa z racji podjętej 
uchwały. 
- Odczytał zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczące 
Uchwały Nr XLIIX/463/13 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 21 listopada 
w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżnienia 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na obszarze Gminy 
Pyrzyce. Zawiadomienie stanowi załącznik Nr 65 do protokołu.  
- Pismo skierowane od firmy EMBUE pana Jacka Pakuła na ręce Pana Starosty 
Pyrzyckiego do wiadomości Rady, a dotyczy transportu (Pismo stanowi załącznik 
Nr 66 do protokołu). 
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- Uchwała RIO Nr CLXXVII.468.2013 z dnia 2 grudnia 2013 r. w sprawie wydania 
opinii o możliwości wykupu obligacji w kwocie 9.000.000 zł emitowanych przez 
Gminę Pyrzyce. (Uchwała stanowi załącznik Nr 67 do protokołu).  
- Uchwała RIO Nr CLXXVII.469.2013 z dnia 2 grudnia 2013 r. w sprawie wydania 
opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu publicznego Gminy Pyrzyce. 
(Uchwała stanowi załącznik Nr 68 do protokołu).  
- Informacja Burmistrza Pyrzyc nt. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz budowa 
sieci kanalizacyjnej w Pyrzycach za miesiąc październik”. (Informacja stanowi 
załącznik Nr 69 do protokołu). 
- Informacja Burmistrza Pyrzyc nt. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz budowa 
sieci kanalizacyjnej w Pyrzycach za miesiąc listopad”. (Informacja stanowi załącznik 
Nr 70 do protokołu). 
- Podanie od pana Roberta Kukułki dotyczące środków finansowych na remont ul. 
Słowackiego. Na ten temat tych środków rozmawialiśmy, m.in. ta decyzja dzisiejsza, 
która została podjęta, żeby też nie zapomnieć o drogach. (Pismo stanowi załącznik 
Nr 71 do protokołu). 
- Pismo do Burmistrza Pyrzyc od OSiR-u dotyczące odpowiedzi na wniosek, 
dotyczący wymiany kotar oddzielających sektory hali sportowej. (Pismo stanowi 
załącznik Nr 72 do protokołu). 
- Odpowiedź na zapytanie Pana Radnego Damiana Błażejewskiego dotyczące 
zakupu i zamontowania pięciu altan przez byłego dyrektora OSiR. (Odpowiedź 
stanowi załącznik Nr 73 do protokołu). 
- Pismo od Pana Marcina Kozioł, ten temat był już wcześniej omawiany. (Pismo 
stanowi załącznik Nr 74 do protokołu). 
- Pismo od Pana Marcina Kozioł. (Pismo stanowi załącznik Nr 75 do protokołu). 
- Odpowiedzi na zapytania Pana Radnego Damiana Błażejewskiego. (Odpowiedzi 
stanowi załącznik Nr 76 do protokołu). 
- Odpowiedź na interpelację Pana Radnego Krzysztofa Dubickiego dotyczące ul. 
Zabytkowej i Szkolnej. (Odpowiedź stanowi załącznik Nr 77 do protokołu). 
- Odpowiedź na zapytanie Pani Radnej Małgorzaty Piotrkowskiej dotyczące 
rozbiórki budynku stodoły w miejscowości Brzesko 126 oraz garaży przy ul. 
Bogusława. (Odpowiedź stanowi załącznik Nr 78 do protokołu). 
 
Radna Danuta Cząstka – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni 
i goście zebrani, którzy zostali. Bardzo się cieszę i będę szczęśliwa i będę mogła 
spokojnie robić święta i lepić pierogi, bo dlatego że ta uchwała, która dzisiaj przeszła 
to mnie cieszy. Uważam, że jesteśmy mądrzy i rozsądni, bo mieszkańcy miasta, wsi, 
każdy czeka z napięciem, jak to będzie, czy będzie to referendum, czy nie będzie, 
czyli ludzie będą też spokojni. Mamy też to za sobą, że referendum nie będzie, ale 
Panie Burmistrzu ja jestem stratna dużą czekoladę, bo jedna mieszkanka z Pyrzyc ze 
mną się założyła mówiąc, że nie będzie, a ja mówię, że będzie i mówi, że jak 
przegrasz to musisz dać dużą czekoladę, ale ja już ją kupię. Także przy tej okazji, 
chociaż Pan to zrobi, ale ja też wszystkim życzę wszystkiego najlepszego, zdrowych, 
spokojnych świąt, żeby każdy miał już te nerwy ustatkowane i spokojnie sobie 
spędzał te święta, a Radnym też bardzo dziękuję. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – To rozumiem Pani Radna, że Pani 
zmieniła zdanie, bo była Pani za tym, żeby było referendum, a się udało, że zmieniła 
Pani zdanie, ale to był żart. 
 Ponieważ jest to nasze ostatnie przedświąteczne spotkanie, chciałbym 
wszystkim Państwu Radnym, Panu Burmistrzowi razem ze współpracownikami, 
wszystkim dyrektorom, kierownikom, przede wszystkim naszym mieszkańcom tak 
miasta jak i wsi złożyć najlepsze życzenia. Wszystkie najlepszego, by te święta były 
w spokoju, żebyśmy się bardziej miłowali, bardziej lubili, żebyśmy robili to, co jest 
najpiękniejsze. Natomiast rok 2014, bo myślę, że w roku 2013 będzie nam już trudno 
spotkać się na sesji, bo przynajmniej takie mamy plany, chyba żeby coś się zdarzyło, 
oby rok 2014 był również dobrym rokiem, żeby można było zrealizować nasze 
ambicje, zamierzenia, żebyśmy więcej serca sobie oddawali, żebyśmy nie bali się 
krytykować, a jeżeli ta krytyka będzie musiała być to, żeby była bardziej rozumiana, 
żebyśmy rzeczywiste robili wszystko dla dobra naszej małej ojczyzny – Gminy 
Pyrzyce. Wszystkiego dobrego. 
 
Burmistrz Pyrzyc Jerzy Marek Olech – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 
Drodzy zgromadzeni goście, mieszkańcy Gminy Pyrzyce. Ja również chciałbym 
złożyć jak najserdeczniejsze życzenia z okazji tych zbliżających się Świąt Bożego 
Narodzenia. Są to święta bardzo mocno zakorzenione w Polskiej tradycji i życzę 
Państwu, żeby w czasie tych świąt zapanował w Państwa domach spokój, miłość, 
radość, żebyśmy te święta spędzili razem w rodzinnej atmosferze przy zastawionym 
suto stole wigilijnym i jednocześnie stole świątecznym. Dziękuję Państwu Radnym 
za dotychczasową współpracę w ciągu tego już mijającego 2013 r., dziękuję 
pracownikom Urzędu, dziękuję Sołtysom, którzy reprezentują środowisko wiejskie, 
dziękuję dyrektorom jednostek organizacyjnych, firmy PPK, kierownikom 
wydziałów, mediom za to, że relacjonują te sesję i wszystkim, którzy uczestniczyli 
razem z nami w tych łatwych i trudnych chwilach. Wszystkiego dobrego na te święta 
i na zbliżający się Nowy Rok. 
 

Do punktu 16 porządku 
 Zamknięcie obrad LI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak –  Zamknął obrady LI sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach zapraszając wszystkich na obrady po Nowym Roku. 
 
Protokołowała: 
Anna Piotrowska 
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